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ZAPISNIK SA V SJEDNICE SKUPŠTINE OPŠTINE BIJELO POLJE 
održane 16.01.2019.godine 

 
 
             Sjednica je počela sa radom u 10 časova u sali Skupštine opštine Bijelo Polje. Sjednicom 
je predsjedavao predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević. Konstatovao je da postoji kvorum za rad i 
punovažno odlučivanje.  
              Predsjednik Skupštine je obavijestio odbornike da je poziv za sjednicu Skupštine  
dostavljen odbornicima, predsjedniku Opštine, glavnom administratoru, starješinama organa 
lokalne uprave i javnih službi čiji je osnivač Opština. Takođe je obavijestio da je poziv za sjednicu 
Skupštine dostavljen medijima i nevladinim organizacijama- 
           Odbornik Marko Ljujić je istakao da odbornici nijesu dobili odgovore na pitanja u pisanoj 
formi, te da nijesu imali mogućnosti da se na kvalitetan način pripreme za neke eventualne 
komentare.  
          Odbornik Radosav Nišavić je reagovao zbog kršenja protokola prilikom polaganja vijenaca 
za dan oslobodjenja Bijelog Polja.  
         Odbornik Nikola Raosavljević je predložio da se sjednice planirane za odbornička pitanja 
ubuduće zakazuju na vrijeme, jednom u tri mjeseca, kako bi odbornici iskoristili pravo da postave 
pitanja u ime gradjana Bijelog Polja. 
         Predsjednik Skupštine je pojasnio da bi ovakve sjednice trebalo da se održavaju na nivou 
sukcesionog  prikupljanja pitanja u roku od tri mjeseca, kako to Poslovnik nalaže i da je Služba 
Skupštine inicirala upravo od odbornika da dostave pitanja. Inicirao je da odbornici dostavljaju 
odbornička  pitanja  kako bi se stvorili uslovi za održavanje ovakve sjednice i da će održavanje 
ovakvih sjednica isključivo zavisiti od broja prispjelih pitanja. 
           Odbornik Adnan Stiković je predložio da se sazove sjednica Kolegijuma gdje bi morali da 
se definišu sve primjedbe koje su izrekli kolege odbornici: Ljujić, Nišavić i Raosavljević, kao i ostale 
primjedbe odbornika.   
           Predsjednik Skupštine je upoznao odbornike sa članom 59 i 60 Poslovnika Skupštine koji se 
odnose na odbornička pitanja. 
           Odbornica Vesna Pavićević je upoznala odbornike sa dborničkim pitanjem odbornika 
Miloša Vajića koji je odsutan sa sjednice  
Sskupštine : „ Mene i  naše gradjane zanima  koji je nivo realizascije kapitalčnih projekata sa 
posebnim osvrtom na najvaznije: Bjelasica, Đalovića pećina i Kolektor?“ 
           Odbornik Radosav Nišavić je reagovao da po Poslovniku  odbornička pitanja  može da 
postavi samo onaj ko ih je postavio i da na njegovo pitanje odgovori  Predsjednik i služba koja je 
zadužena za to.  
          Odbornik Adnan Stiković je istakao da odbornik koji je postavio pitanje ima pravo da kaže 
da li želi usmeni odgovor na to pitanje ili ne.   
         Predsjednik Skupštine je pojasnio da Poslovnikom nije predviđeno da odbornik koji je 
postavio odborničko pitanje mora biti prisutan na sjednici Skupštine, te da neko umjesto njega može 
pročitati odborničko pitanje. Takođe je pojasnio, da odbornička pitanja koja su tema ove sjednice 
daju mogućnost i za svakog građanina koji ispoštuje proceduru za postavljanje pitanja da postavi ili 
predsjedniku ili bilo kom Sekretarijatu pitanje i na njega dobije odgovor. Iz tog razloga ispostavilo bi 
se da je gradjanin koji postavi  pitanje dužan da prisustvuje sjednici Skuštine  i da čuje odgovor. 
       Predsjednik  opštine Petar Smolović je dao predlog da se pitanje odbornika Miloša Vajića 
odloži za kraj sjednice Skupštine. 
      Odbornik Saša Lalević je naveo da smatra da je u interesu odbornika da dobiju odgovore na 
postavljena  odbornička pitanja iako nijesu prisutni na sjednici Skupštine.  

      Odbornik Haris Malagić je postavio odborničko pitanje:“ Funkcionisanje lokalne uprave, 
novi servis i usluge gradjanima i optimizacija broja zaposlenih.“  
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            Predsjednik Opštine Petar Smolovič dao je odgovor na odborničko pitanje odbornika 
Harisa Malagića: „Tačno je da smo uveli nove servise i usluge gradjanima, a sve u cilju da 
gradjanima i drugim subjektima omogućimo da na efikasan i ekonomičan način ostvaruju svoja 
prava i izvršavaju  obaveze. Nabrojao bih neke od njih:Uveli smo novo radno vrijeme za šaltere 
Građanskog biroa - radnim danima od 07 – 16 h  znači za sat vremena smo produžili radno vrijeme 
i subotom do 12h; Gradjanskom birou uveli smo broj telefona 050-050-050 za servis gradjanima koji 
je dostupan 24 h i pozivi su besplatni svim  gradjanima. Gradjani će moći telefonskim putem da 
dobiju odredjene informacije ili da prijave eventualne kvarove, nepravilne probleme koji će se odmah 
proslijedjivati nadležnim organima i rješavati u roku od 24h; U Upravi javnih prihoda uveli smo broj 
telefona 050-999-999 koji je dostupan 24 h i pozivi su takodje besplatni. Gradjani će moći 
telefonskim putem da se informišu o stanju svog poreskog duga i ostalim pojedinostima u vezi 
poreskih obaveza; Inovirali smo zvanični sajt Opštine Bijelo Polje sa dnevnim ažuriranjem sajta i  
fejsbuk stranice zvanične Opštine Bijelo Polje. Posebno je, u okviru sajta, inoviran proaktivni sektor 
za slobodan pristup informacijama;Uveli smo obavezu nošenja legitimacija – oznaka sa službenim 
zvanjima svih zaposlenih u Opštini, kao i obavezu nošenja službenih uniformi za referente i poreske 
inspektore i portirsku službu; Uveli smo i elektronsku kontrolu radnog vremena u svim objektima u 
kojima rade zaposleni u opštinskim organima; U toku su aktivnosti na implementaciji softvera za 
elektronsko testiranje kandidata za prijem u radni odnos; Donijeli smo brojne odluke i interne 
procedure što će dataljnije biti navedeno kroz godišnji izvještaj o radu predsjednika Opštine i organa 
lokalne uprave. 
          U skladu sa Planom optimizacije koji je usvojila Vlada Crne Gore, sproveli smo anketu medju 
zaposlenima u Opštini i javnim službama čiji je osnivač Opština.  O njihovom interesovanju za 
sporazumni raskid radnog odnosa uz isplatu otpremnine. Kako postojeća zakonska regulativa ne 
propisuje sporazumni raskid radnog odnosa uz isplatu otpremnine, to će se u narednoj godini raditi 
na stvaranju uslova za izmjene zakona u tom pravcu. Takodje,  većina lokalnih samouprava nijesu 
u mogućnosti da obezbijede novčana sredstva za isplatu otpremnina, to će se u saradnji sa 
Ministarstvom javne uprave i Ministarstvom finansija iznaći model za prevazilaženje ovog problema. 
Kad se izmjeni zakonska regulative i obezbjedi novac za isplatu otpremnina,  Opština bi na taj način 
smanjila broj zaposlenih i time smanjila rashode na godišnjem nivou za cca 500.000,00 €. 
        Dalje, Ministarstvo rada i socijalnog staranja, šta smo dalje na optimizaciji radili  od 01.01.2019. 
godine, preuzima u svoju nadležnost  Malu grupnu zajednicu koja je poslovala u okviru JU Dnevni 
centar za djecu sa smetnjama u razvoju „Tisa“, u kojoj borave djeca sa smetnjama u razvoju bez 
roditeljskog staranja. Jedinu ustanovu tog tipa u Crnoj Gori, što doprinosi smanjuju opštinskih 
rashoda. Povećanja kvaliteta funkcionisanja usluga i redovnost isplate tih ustanova. 
Takodje,  radimo na tome da nadležni državni organi preuzmu  i JU Centar za podršku djeci i porodici 
prvi javni servis u Crnoj Gori za sveobuhvatnu zaštitu i prihvat djece koja su žrtve zlostavljanja, 
zanemarivanja, mučenja i drugih oblika nasilja,  kao i Službu zaštite i spašavanja koja će u 
narednom periodu biti sastavni dio Ministarstva unutrašnjih poslova. Na taj način Opština će  znatno 
smanjiti rashode na godišnjem nivou. A održati kvalitet tih institucija. 
S obzirom da je na tržištu došlo do bitnih promjena kamatnih stopa u odnosu na ugovorene kamatne 
stope za dobijene kredite kod  komercijalnih banaka, kroz sanacioni program  koji je potpisan 
2015.godine,  u pregovorima smo sa bankama o odobrovanju sklapanja aneksa  tih Ugovora, sa 
produženjem roka otplate kredita,  uz bitno smanjenje kamatne stope o čemu će Skupština biti 
obaviještena. 
Takodje, novim Zakonom o finansiranju lokalne samouprave, koji će stupiti na snagu početkom 
2019.godine,  odnosno već je nastupio i usvojen  je. Kroz izmjene  i stope poreza na dohodak koji 
pripada opštinama, koji je sad četiri put veći, umjesto 12,5% , da posjetim 50% poreza na dohodak  
ide opštinama. Opština Bijelo Polje će dobiti znato  više prihoda odnosu na raniji period sa ove 
finansijske stavke.  
          Dakle, sve preduzete i planirane mjere obezbijediće trajnu stabilnost i likvidnost naše lokalne 
samouprave. To bi omogućilo redovnost isplata naših tekućih obaveza i nastavak  realizacije 
započetih i planiranih projekata u Opštini Bijelo Polje”.  
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          Odbornik Haris Malagić u komentaru odgovora na odborničko pitanje je izrazio zadovoljstvo 
prije svega zbog građana Bijelog Polja zbog svega što je postignuto u posljednje vrijeme. 

           Odbornica Slađana Nedović je postavila odborničko pitanje: „U kojoj fazi je proces 
finansijske konsolidacije javnih  finansija Opštine Bijelo Polje,  trenutni presjek  finansijske situacije 
i dostignuti nivo stabilnosti i  održivosti budžeta”? 

            Predsjednik Opštine Petar Smolović dao je odgovor na postavljeno odborničko 
pitanje odbornice Slađane Nedović: „Složena finansijska situacija većine lokalnih samouprava 
identifikovana je kao jedan od najvećih problema lokalnih samouprava u Crnoj Gori. S tim u vezi, 
Vlada  Crne Gore je peduzela  niz mjera i aktivnosti u cilju prevazilaženja  ovog problema.Nakon 
analize koju je uradilo Ministarstvo finansija uz angažovanje svih relevantnih činilaca, konstatovano 
je da  veći broj opština u Crnoj Gori karakteriše visok stepen zaduženosti i neizmirenih obaveza, 
višak zaposlenih, problem u funkcionisanju i izvršavanju obaveza, kako prema kreditorima, 
dobavljačima, zaposlenima, tako i obaveza utvrdjenih zakonom. Za kreiranje dugoročne održivosti 
javnih finansija na lokalnom nivou, od posebne važnosti je kreiranje održivog modela refinansiranja 
obaveza  prema svim finansijskim institucijama, dobavljačima i zaposlenima u lokalnoj upravi i 
javnim službama čiji je osnivač opština.  Ovo piše  u konstataciji predreprogram  2015. Godine. 
Takodje je od velikog značaja i način finansiranja socijalnog programa u cilju optimizacije  broja 
zaposlenih koji predstavljaju veliko opterećenje za budžet.Imajući sve ovo  u vidu, shodno članu 64 
Zakona o finansiranju lokalne samouprave, Opština Bijelo Polje je kroz Sanacioni plan usvojen 
2015.godine,  u ovoj Skupštini planirala set mjera i aktivnosti koje će za cilj imati konsolidaciju i  
dugoročnu održivost lokalnih javnih finansija. 
Sanacionim planom da posjetim koi je usvojio ovaj dom  nakon utvrdjene  analize postojećeg stanja, 
konkretizovane mjere i aktivnosti u cilju prevazilaženja finansijskih teškoća i konsolidacije javnih 
finansija Opštine Bijelo Polje. 
U tom cilju, Opština je preduzela mjere i aktivnosti koje se primjenjuju u kontinuitetu  do današnjeg 
dana one su podrazumijevale:  povećanje sopstvenih prihoda, smanjenje tekućih rashoda,  
optimizacija  broja zaposlenih,  uskladjivanje zarada sa Zakonom  obezbjedjenje sredstava za 
refinansiranje duga. 
Primjenom navedenih mjera, koje striktno sprovodimo po planu, možemo da konstatujemo 
sledeće:1.Uz saglasnost Vlade Crne Gore, Opština Bijelo Polje je  pod povoljnim uslovima zadužila 
kod komercijalnih banaka 2015. godine.  Od tada najpovoljnim uslovima. 2. Od sanacionog kredita 
prvo su zatvorena postojeća dugovanja kod komercijalnih banaka, koja su bila mnogo nepovoljnija 
sa većom kamatnom stopom i kraćim rokom otplate , nego što su kasnije postignuta. 3. Potpisan je 
Protokol sa Poreskom upravom o otplati poreskog duga  na period od 20 godina, za poreski dug 
Opštine i javnih službi čiji je osnivač Opština. 4. Po osnovu Javnog poziva o sporazumnom  raskidu 
radnog odnosa zaposlenih u lokalnoj samoupravi i javnim službama čiji je osnivač Opština, raskinut 
je radni odnos uz odgovarajuću  otpremninu  za  112 zaposlenih.  4. Isplaćeno je pet zaostalih 
zarada zaposlenima. 5. isplaćen je  velikim dijelom dug prema dobavljačima i izvodjačima radova. 
Uz sve navedeno, a poštujući princip štednje i dobrog domaćinskog odnosa prema imovini Opštine, 
danas je finansijska situacija lokalne uprave mnogo povoljnija. Na nju je uticala i pravičnija 
raspodjela poreskih prihoda,  prije svega poreza na zarade kroz porez na dobit,  naknade za 
uredjenje gradjevinskog zemljišta, kao i naknade za legalizaciju  nelegalno podignutih objekata.  
    Od prenesenih pet zarada iz 2017. godine, na dan 31.12.2018. godine, planiramo da taj broj bude 
sveden na tri neisplaćene zarade što smo i uradili.  Što znači da je u tekućoj 2018. godini isplaćeno  
ukupno 14 zarada (pet iz 2017. godine i devet iz 2018. godine), što je veliki iskorak u odnosu na 
ranije obaveze po ovom osnovu. 
     Tokom budžetske 2018. godine, sve budžetske pozicije su realizovane u velikom procentu, dok 
je pozicija otplate duga mnogo veća od planiranog.To ste vidjeli na predhodnoj Skupštini. 
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      Opština redovno  izmiruje sve obaveze  nastale po osnovu  sanacionih  kredita,  svaka rata je u 
roku isplaćena,  kao  i sve obaveze po osnovu reprograma poreskog duga. 
       Kada su u pitanju obaveze prema dobavljačima i izvodjačima radova, kroz urednije servisiranje 
tih dugovanja, stavka  prenesenih obaveza iz prethodnih godina je veća od plana, a dug  prema 
povjeriocima se znatno smanjuje. 
Materijalni troškovi, usluge, izdaci za gorivo, telefonski  troškovi, troškovi reprezentacije i službena 
putovanja  su svedeni na najmanju moguću mjeru. 
Transferi instititucijama, pojedincima, NVO i javnom  sektoru redovno se servisiraju. Takodje se 
redovno servisiraju i  isplate iz oblasti  socijalne zaštite, isplate institucijama kulture i sporta.  Sve 
studentske stipendije i subvencije iz oblasti poljoprivrede  isplaćuju  se u redovnom roku.Kapitalni 
izdaci u lokalnu infrastrukturu i strukturu od opšteg značaja veći su u odnosu na prethodni period iz 
razloga što je veći broj izvodjača i dobavljača iz prethodnog perioda plaćen u ovoj godini mislim na 
2018. godinu. 
Uspjeli smo da značajan broj projekata planiran Programom uredjenja prostora za  2018. godinu, 
prebacimo na  država da ih prihvatimo država  da ih finansira iz kapitalnog  budžeta države, a 
sredstva planirana za te projekte usmjerimo na  nove, sve u cilju stvaranja boljih uslova života svim 
našim gradjanima. 
Smatramo da smo postigli  zavidan nivo stabilnosti, a uz istrajnost u strategiji  održivosti  planiranih 
mjera, ubijedjeni smo da je period koji je pred nama, period stabilizacije i održivosti javnih finansija 
na lokalnom nivou“. 

           Odbornica Slađana Nedović je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  navela da 
je zadovoljna dostgnutim nivoom redovnosti, servisiranja obaveza prema zaposlenima I potrebama 
javnih službi I javnih preduzeća.  
         Obornica Bojana Furtula  je postavila sljedeće odborničko pitanje: „Da li smatrate da su 
visine iznosa mjesečnih primanja lokalnih funkcionera i službenika u Opštini Bijelo Polje u skladu sa 
našim standardima?“ 
           Predsjednik Opštine Petra Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornice Furtula Bojane: „Visine zarada lokalnih funkcionera, lokalnih 
službenika i namještenika zaposlenih u Opštini Bijelo Polje, su strogo propisane Zakonom o 
zaradama zaposlenih u javnom sektoru, kao i Odlukama o zaradama istih koje je usvojila Skupština 
opštine Bijelo Polje, po prethodno pribavljenoj saglasnosti Ministarstva finansija.  
          Dakle, zarade zaposlenih je odredio  zakon, te svakako ne možemo uticati na  njihovo 
smanjenje, odnosno povećanje. Svako smanjenje, odnosno povećanje zarada koje je suprotno 
zakonu, izazvalo bi pokretanje sudskih sporova, u kom  slučaju bi zaposleni svoja prava ostvarili na 
način kako je zakon propisao a dodatna jedna funkcija je u smislu što bi svi zaposleni kojim bi  
smanjili plate kako smatram da iz vašeg pitanja proizilazi  da treba samanjiti plate zaposlenim u 
Opštini da bi nama izazvalo samo sudske troškove oni bi na sudu dobili  te zarade nazad  jer Zakon 
to propisuje  a dodatno  a ti bi ljudi bili destimulisani da rade.“ 
Takođe je dodao da su plate lokalnim funkcionerima dva puta smanjene u zadnje dvije godine . 
          Odbornica Bojana Furtula u komentaru na odgovor na odborničko pitanje je kazala da 
su  zarade lokalnih  službenika i funkcionera početkom 2017. godine smanjene za  8%  i navela da  
da je to malo, jer zarade funkcionera i  izabranih lica  lokalne uprave u Bijelom Polju  iznose od 751€ 
pa do 1186€ ne računajući odborničke naknade.  Istakla je da mora postojati  jasna politička volja 
kako bih se ova situacija dovela na nivo koju zaslužuje, kako bi se povratio kreditbilitet  institucija i 
da  smatra da politički funkcioneri, kako na  državnom tako i na lokanom nivou ne trebaju  imati  
privilegije 

            Obornica Bojana Furtula je postavila drugo odborničko pitanje predsjedniku Opštine 
koje glasi:“ Šta se dešava sa pokretanjem proizvodnje po pitanju velikog kapitalnog projekta 
mljekare „Milk Kreft“ u Pavinom Polju, gdje je planirano da se zaposli oko 150 ljudi?“ 
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           Predsjednik Opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornice Furtula Bojane: „Mljekara  „Milkraft“ u Pavinom Polju je investicija 
koju finansira privatni investitor uz podršku finansijskih institucija. Što se tiče Opštine Bijelo Polje, 
za predmetni objekat smo izdali sve potrebne dozvole sve saglasnosti koje su bile u našoj 
nadležnosti, te ni na koji način nijsmo prepreka za realizaciju ovog projekta.   
S obzirom da je u pitanju privatni investitor  mi ne možemo uticati na dinamiku izvodjenja radova, 
ali imajući u vidu vrijednost investicije i do sada uložena sredstva, kao i značaj ovog projekta za 
razvoj Bijelog Polja, nadamo se da će objekat biti, u što kraćem roku, stavljen u funkciju.“    
           Obornica Bojana Furtula je postavila dopunsko odborničko pitanje predsjedniku 
Opštine: „Zbog čega radovi koji su planirani u fabrici Milk Kraft nijesu realizovani i kada se očekuje 
da će fabrika početi sa radom?” 
           Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio da je svima u lokalnoj samoupravi u 
interesu da dođe što veći broj investitora i da se otklone sve zakonske barijere vezano za izdavanje  
građevinske dozvole i urbanističkih uslova odnosno da ne postoje prepreke na strani Opštine Bijelo 
Polje u tom smislu. Kako nije siguran da li je  investitor završio finansijsku konstrukciju do kraja  i 
kakvi su odnosi unutar kompanije, istakao je da ne može sa sigurnošću reći kada će fabrika početi 
sa radom.  
         Odbornik Saša Lalević je postavio sljedeće odborničko pitanje predsjedniku Opštine: „ 
S obzirom da je Crna Gora u pristupima pregovorima sa Evropskom unijom  otvorila  poglavlje 27 – 
Životna sredina i klimatske promjene, kao da je i Vlada  Crne Gore osnovala fond za zaštitu životne 
sredine, da li  Opština  planira osnivanje  Sekretarijata za zaštitu životne sredine?“ 
          Predsjednik Opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno odborničko 
pitanje: „Poslovi zaštite životne sredine  su u nadležnosti Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj 
opštine Bijelo Polje.  
Imajući u vidu upravo otvaranje pomenutog  poglavlja  27 – zaštita životne sredine i klimatske 
promjene, u našoj lokalnoj samoupravi je u 2015. godini i osnovan novi Sekretarijat za ruralni i odživi 
razvoj, u sklopu kojeg je formiran Sektor za održivi razvoj koji obavlja poslove zaštite životne sredine 
i zaštite prirode i prirodnih dobara.   
U tom Sektoru zapošljena su 4 službenika, što je po mišljenju Ministarstva održivog razvoja i turizma 
dovoljan broj službenika u lokalnoj upravi za obavljanje poslova zaštite životne sredine i drugih 
poslova iz ove oblasti.“ 
          Odbornik Nikola Raosavljević je postavio sljedeće odborničko pitanje:“ Da li svi gradjani 
Bijelog Polja bez obzira na vjeru, nacionalnu ili bilo koju drugu pripadnost naročito se odnosi na 
političku pripadnost, imaju jednaka prava u smislu zapošljavanja, u smislu investicija i u smislu 
socijalnih davanja i kako je moguće da mladi i perspektivni ljudi kao što su odbornica Bojana Furtula 
i odbornik Marko Ljujić nijesu nijesu imali mjesta za zaposlenje u administraciji  Opštine Bijelo 
Polje?“ 

            Predsjednik Opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornika Nikole Raosavljvića: „ Poštujući Ustav i zakone države Crne Gore, 
apsolutno sam siguran da svi građani, bez obzira na vjersku, rodnu, rasnu, nacionalnu, političku i 
drugu pripadnost, imaju jednake šanse za zapošljavanje, za obavljanje privredne i poljoprivredne 
djelatnosti, biznisa, ostvarivanje prava na socijalnu pomoć i napredovanje u službi. 
U Bijelom Polju se vjekovima njeguje multietnički sklad, vjerska tolerancija i jednakost, koji su 
prepoznati ne samo u Crnoj Gori već i u regionu, za šta je naš grad od Organizacije za evropsku 
bezbijednost i saradnju, u 2004.godini dobio nagradu za najtolerantniji grad u  Jugoistočnoj Evropi. 
Slažem se da za mlade ljude treba graditi prostor ne pričamo bilo kom lično, imamo dosta 
nezaposlenih mladih ljudi to je činjenica  i upravo ova optimitizacija koju radimo u Opštini je stvaranje 
preduslova da ljudi koji se smatraju  zaslužnim ali možda umornim, karijere ili su pred penzijom, 
dobiju odgovarajuće, kvalitetne otpremnine, da nikako ne pravimo socijalne slučajeve od njih, nego 
da na kvalitetan način podju iz Opštine zadovoljni naravno a da  stvorimo uslove da se  jedan broj 
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mladih i kvalitetnih ljudi  može zaposliti i zadržati u Bijelom Polju, koji će dati stvarni doprinos 
unaparedjenju  rada Opštine Bijelo Polje. Sa druge strane, imamo obavezu Vlade da spustimo 
ukupan broj  zaposlenih. Mi oniliko koliko otpstimo ne možemo zaposliti kakva bi bila svrha i 
optimizacija. Stvoriće se  prostor, naravno  samim tim što  ste  prozvali  njih dvoje kao jedan dobar 
primjer vi ste mi usmjerili da ja trebam konkretno da rješavam  odborničke probleme lične, ja uprvo 
rješavam problem svih gradjana, tako da pozivam mlade ukoliko su zainteresovani  ja  neznam da 
su zainteresovani da rade u Opštini kada se stvore zakonski uslovi  neka se jave na konkurs . Sada 
imate nezavisno novo elektronsko testiranje napravljeno , pa oni ako žele da udju u tim Opštine, 
ako ispunjavaju reference i ako budu najbolji  na tom testiranju ja sam spreman  da budu u timu. „ 

               Odbornik Nikola Raosavljević je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  
naveo: „Hiljade je  mladih ljudi koji su otišli iz Bijelog Polja . Samo 700 ljudi je otišlo  prema Monstatu 
za prvih 11 mjeseci  od prilike izmedju dva popisa izmedju 8-9 hiljada .  Diskriminizacija ima različitih 
oblika, jedan od oblika diskiminacije je rodna diskiminizacija. Jedan primjer, zadnji popis  iz 2011. 
godine govori  da u Bijelom Polju  odnos zapošljenih  muškaraca i  i žena   dvije trećine, prema  
jednoj trećni zapošljenih muškaraca.  Taj primjer ne postoji nigdje u  Evropi. Politički oblik 
diskriminizacije je najgori oblik diskriminacija kao i vjerska i nacionalna diskriminacija.   Ustav Crne 
Gore čak i u ratnim uslovima  prema članu 25 je zabranjivao taj  oblik diskriminacije. Može  postojati  
odredjeni oblik diskriminacija političkog okupljanja, pravljanje mitinga  ali vjerska, nacionalna i 
politička diskiminacija ne može. Zbog čega ovo kažem jer smo došli do jedne krajnje tačke.  Iz 
Bijelog Polja više i nema korist sve  ono što je vrijedjelo to je odselilo  izmedju dva popisa,  8-9 
hiljada , čeka nas sljedeći popis gdje će imati još manje  stanovnika naročito mladih . Starosna 
struktura u Bijelom Polju  2011. godine bila 35-37 godina , na sljedećem popisu će biti 39-40 godina, 
već postajemo jedna stara Opština. Šta je suština diskriminacije?  Suština je u tome što smo mi 
dobili u tome  jedan genetski materijal  iselili iz svoje sredine. Vi  u Beogradu, Zagrebu , Sarajevu, 
primorju  možete naći stotinu bjelopoljaca koji su uspješni preduzetnici to se naročito odnosi prema 
inostranstvu. Naši ljudi  su u Njemačkoj, Švedskoj milioneri. Ako stvorimo povoljne političke uslove 
gdje svi imaju  jednaka  prava, tu imamo jednu bazu za  buduće  investicije u Bijelo Polje , zato Vas 
molimo da se u svom mandatu potrudite  da to bude tako. „ 

            Predsjednik opštine Petar Smolović je u komentaru na navode odbornika Nikole 
Raosavljevića istakao :“ Ne bi se složio sa vama u jednoj  konstatacije  ako sam je dobro čuo da 
sve što je valjalo to je i otišlo.  Ne bi se baš  složio imamo  ne znam šta mislite o ovom domu  i šta 
mislite o ovim  45 hiljada gradjana koji nas slušaju . Ljudi idu trbuhom za kruhom  ja sam svjestan 
toga idu  u mnogo većim sredinama u mnogo bogatim sredinama , idu i u drugim državama čitajte 
o  migracijama Bugarskom, Poljskom  i td. Ja ne vidim veliki problem u tome , šta to znači ode nam 
narod, a gdje  je otišao taj narod , jedan dio je otišao da se školuje , studenati, ja sam bio pa evo 
sam se vratio , bili ste i vi na školovanju nijeste mogli Medicinski fakultet na žalost   završiti u Bijelom 
Polju.  Ja bih volio da i ovdje ima Medicinski fakultet . Svako se profiliše onoliko koliko  smatra da 
treba, nije logično da možemo Ronalda  imati u Tekstilcu  ja bi volio da ga imamo,  ali kad neko 
sazrene do tog nivoa   bude Ronaldo u fudbalu onda  ide u neki Evropski klub, ili svjetski  klub.  
Mislim u svo poštovanje. Ti mladi ljudi naravno da im je veća  plata u Njemačkoj i uvijek su bile 
migracije  89. i 90. su bile potpuno  sankcije, nijeste mogli dobiti pasoš,  nijeste mogli dobiti  vizu, 
kad god je Njemačka, otvorila vi ste  imali egzodus  89.godine, imali ste i 91.i 88 i 76. godine kad je 
prvi put , ispravite me  kad su prvi put ljudi pošli za  Njemačku tad nije bilo  ne demokratije ni rata  i 
sirotinje ali jednostavno mi nikada nijesmo   imali platu kao u Njemačkoj, nažalost. E šta je sad naše 
ti mladi ljudi  idu, uče jezike , uče odredjena znanja  i dobiju mnogo bolju platu. Oni koji ne žele da 
se školuju , oni koji žele da se školuju  uče jezike i dobijaju obrazovanje na mnogo jačim  
Unevezitetima. Ako neko ponudi specijalizaciju na nekoj klinici u Hamburgu  vi to bolje znate ili u 
nekom unevezitetskom centru  ja ne znam da li ga na silu treba vratiti  u Bijelo Polje.  
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Da Vam kažem  da su najčuveniji ljekari svijeta  bjelopoljci, da smo srećni i da smo ponosni da su 
oni svi na raspolaganju i Bijelom Polju, ali na žalost ljudi  idu u veće i kvalitetnije centre. Ne možete 
u Bijelom Polju imati sve one sadržaje  kao Franfurtu , Njuorku ili Beogradu i ne  nemožemo se  ni 
u jednom parametru  porediti sa Beogradom. U Beograd dolaze ljudi iz  Srbije  uzmaju  je kao 
komplementarnu ne pričam  džabe evo uzmimo neke sitne  političke organizacije dosta se zalažu 
opozicione partije, šta se  dešava tamo  imate  egzodus ka Beogradu , znači nijesam siguran da 
nema iseljavanja iz Prijepolja  te nama  matična Opštine, za to nije kriva  ni bjelopoljska ni crnogorska 
vlast.  
 Ne pita se ona ni u Prijepolju, Priboju i Sjenici  pa se opet dešava odliv ka Beogradu. Šta je naše  
da uradimo , ne bih  ja brinuo   što idu, neka podju i neka nauče, to nije milo nijednoj porodici  ali 
nije bilo ni onoga dana kad ste otišli  sigurno je onaj dan majka plakala kad sina na studije  pošalje 
ali joj je bilo milo kad je došao  diplomirani ljekar. 
 Šta je naše, ovo što ste rekli u biznisu da stvorimo privredni ambijent ja sam to rekao onog „ 
3.januara“ ne slažem se da nijesmo stekli politički  ambijent , imamo mi dosta mira i slobode i 
demokratije, jedino Crna Gora nema ništa otvoreno sa  susjedima, jedino Crna Gora ima  
garantovanu stabilnost kroz NATO, jedino Crna  Gora ima  garantovanu stabilnu valutu euro, ja sam 
siguran da smo mi  demokratije  i politike  postigli stabilnot medjutim nama treba privredni ambijent.  
Privredni ambijent je upravo ovo što mi sada radimo.  Otvaramo ovih pet šest biznis zona.  Vdjeli 
ste  da smo ih otvorili.   I tad je bilo priče da je to  teoriska priča,  nije teoriska priča dala je rezultate. 
Otvoreno je pet fabrika ja  bih  volio da je otvoreno 50 fabrika  ali garantujem da pet fabrika nije na 
čitavom  sjeveru otvoreno,  ove koje sam u predhodnom periodu nabrojao. 
 Volio  bi da ide brže , šta je krajni cilj. Krajni cilj je da ta Njemačka kompanija  dodje u Bijelo Polje, 
koja daje sad dvije i po hiljade platu u Njemačkoj da da hiljadu i po u Bijelom Polju  i da ostvari 
ušdedu  a da naš gradjanin ima hiljadu i po platu  u toj  Njemačkoj firmi  a da bude na svom imanju 
, medju svojim rodjacima i prijateljima i da doprinosi razvoju Bijelog Polje. Eto to je krajni cilj naših 
politika . Tome  polako ali sigurno idemo. Već se  pojavljuju strani investitori . Zaboravio sam kisjelu 
vodu „Radu“ to je kruna  prošogodišnjih investicija . Prvi put ćemo imati proizvod ne samo da radi , 
ne samo da zadovoljavava naše potrebe  da pokaže da smo jednostavno zrelo društvo da pokrijemo 
svoje potrebe nego  ćemo moći i višak tih proizvoda da izvozimo i zapošljavamo radnike.“ 
           Odbornik Idriz Mahmutović je postavio sledeće odborničko pitanje: „Da li izvodjač 
radova Crna gora put sadašnji Štrabak i njeni podizvodjači radova na putnom pravcu Bistrica - 
Podvrh plaćaju koncesionu naknadu za korišćenje prirodnih bogatstava, tampona za nasipanje 
pomenutog putnog pravca i ako plaćaju koliki je to po tom osnovu do sada prihodovao budžet 
Opštine Bijelo Polje? Koliko je po tom osnovu prihodovalo Mjesnoj zajednici Bistrica radi izrade 
projektne dokumentacije, na nekim novim projektima i nasipanje lokalnih puteva  za  rualni  razvoj.“ 

          Predsjednik Opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno odborničko 
pitanje odbornika Idriza Mahmutovića::“ Izgradnja puta Bistrica - Manastir Podvrh se realizuje 
kroz kapitalni državni projekat, kako ste upoznati Đalovića pećina, koji se finansira iz kapitalnog 
budžeta države Crne Gore, sprovodi ga Direkcija javnih radova države  Crne Gore. Svi radovi na 
izgradnji ovog puta se realizuju u skladu sa revidovanom projektnom dokumentacijom i izdatom 
gradjevinskom dozvolom.  
Takodje, odabir izvodjača radova i nadzornog organa nad izvodjenjem ovih radova, sprovodi 
Direkcija javnih radova države Crne Gore u skladu sa zakonskim procedurama. 
Opština Bijelo Polje nije nadležna za izdavanje i obračun naknada bilo kakvih koncesija, to dobro 
znate već to rade nadležni državni organi države Crne Gore  ukoliko se ukaže potreba za tim i u 
zakonskoj proceduri. 
Medjutim, ono što sam siguran je da će se realizacijom kapitalnog projekta Đalovića pećina, potpuno 
promijeniti slika Bijelog Polja u ekonomskom, turističkom i svakom drugom smislu, da će se 
generisati nova radna mjesta i dinamizirati razvoj Bijelog Polja, a posebno Bistričkog regiona,  od 
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čega će najveću korist imati gradjani Bistričkog regiona tako da sitne političke igre ne mogu ugroziti 
ogromni značaj ovog projekata Bijelog Polja i gradjana ovog regiona. „ 

      Odbornik Idriz Mahmutović u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  naveo: 
„Poznato mi je da mimo ove privatne postoji i državna.  Ja sam pitao u ime ovih 150 gradjana, koji  
opet ponavljam gospodine Kujoviću nijesu imali onu vreću od gospodina Kneževića nego su svojom 
glavom glasali  u tom dopisu koji su meni poslali pominju se ljudi koji su listom  od  prvog do zadnjeg 
svi aktivnisti DPS-a kao i na onaj dan koji su bili na svečanosti  „3.januara“ Skupštine opštine Bijelo 
Polje.  Ali vam ponavljam  svi su aktivisti dobio sam da  se tamo rasprodaje ta imovina  to bogastvo 
Bistrice.  Pitao sam vas da li je  neko u obavezi,  ja  stvarno ne znam jer nemam projektnu 
dokumentaciju  da li je neko u obavezi da plaća koncesionu naknadu za to ili nije, ako  nije, evo ovo 
je prilika gradjana Bistrice da čuju  i ja sa njima. „ 

            Predsjednik Opštine Petar Smolović je dalje pojasnio odgovor na odborničko pitanje 
odbornika Idriza Mahmutovića: „Čija je to nadležnost,  zbog gradjana ću pojasniti. Država pravi 
put  na državnoj imovini. E sad gospodine Mahmutoviću vas pitam, da li država treba  sama da plati 
koncesiju što pravi od svog materijala svoj put na svojoj imovini a poklanja ga gradjanima Bijelog 
Polja to pitam gospodina Mahmutovića.  
Slažem se potpuno i da vidimo u Bistrici  da li je svaka kuća na privatnom ili neka na  državnom  
zemljištu. Imate toliku drskost od odredjenih gradjana  ne samo u Bistrici nego i na Bjelacici, ne 
samo da zauzmu  državno zeljište  nego preprodaju to držano zemljište  Od konče do rijeke naprave 
sebi kuću  i preprodaju komšijama i prijateljima. Znači šta je vrhunac  te drskosti   šta nailazimo da 
ih  ne interesuje legalizacija.   
 Država im je ponudila čak da  pokušaju u zakonskoj proceduri da otkupe i legalizuju,  njih ni to ne  
interesuje ne predaju ni zahtjev misle da im može biti kako im je bilo  e ne može nikom biti kako je 
bilo  potpuno ću vas podržati u svakoj istrazi da se svaki milimetar  držane imovine ispita. Sve zašta 
je država nadležna pitajte  direktno državu  otvorite pojekat to je dozvoljeno po javnom pristupu 
informaicija.  Tražite od Direkcije Javnih radova  projekat otvorite  projekat i u projektu  piše  da 
država ono što nadje na trasi  izvodjača zato je jeftina cijena  samelje i vrati na tu trasu , ja znam 
zašto vi to mene pitate , možda je nekakav privatnik imao interes  mislio je da će državi prodati  
državni kamen.   Bogami je to teško i nelogično ja nikada  nisam čuo u Crnoj Gori  da država radi 
svoj put na držanom zemljištu  a da kupuje kamen sneke druge strane  od  privatnika jer mu je 
privatni interes. Vjerovatno bi bilo fino interesanto tom privatniku  ali nije ni država luda . A potpuno 
vas podržavam u ovome da  svaki milimetar  državne imovine ispitamo  i da vidimo ko uzurpira 
državnu imovinu i da se privedu ljudi pravdi i da se vrati državna imovina a da se to ukloni   ono što 
je nelegalno napravljeno na državnoj imovini.“ 

          Odbornik Adnan Striković je postavio postavio sljedeće odborničko pitanje 
predsjedniku opštine Petru Smoloviću: „ Koliki je dug Opštine Bijelo Polje bio na dan 
31.01.2018.godine kada ste izabrani na mjesto Predsjednika Opštine. “ 

            Predsjednik Opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornika Adnana Strikovića:“ Odbornici SDP-a su više puta postavljali ovo 
i slično pitanje.  
Poslovi lokalne uprave predstavljaju kontinuirani proces, koji se ne prekida stupanjem na funkciju 
novog Predsjednika Opštine. 
Izvještaj o radu Predsjednika Opštine sa izvještajem o radu ograna i službi, shodno Zakonu o 
lokalnoj samoupravi, dostavlja se Skupštini opštine na usvajanje do 31.marta tekuće godine za 
prethodnu godinu, tako da se tim izvještajem iskazuje kompletno stanje poslovanja opštine u toj 
godini, a ne danom stupanja na funkciju novog predsjednika. 
Ono što bih ja istakao zbog javnosti je:  da se Opština Bijelo Polje nalazi u realizaciji sanacionog 
plana u kome je naveden kompletan dug Opštine i koji je usvojen na sjednici Skupštine opštine u 
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2015.godini,  da se plan sprovodi planiranom dinamikom, te da nije bilo novih zaduženja ni u 
mandatu prethodnog predsjednika, ni u protekloj godini mog mandata.  
Takođe bih naglasio da je, kroz sprovođenje sanacionog plana, opštinski dug po osnovu kredita 
smanjen za  5 miliona eura.  „ 
          Odbornik Adnan Striković u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  naveo: „ 
Kao političar sam vrlo zadovoljan vašim odgovorom, odnosno da nema odgovora. Kao gradjanin 
sam jako nezadovoljan.  Ovo sam pitanje postavio kao gradjanin. Znači sve što ste rekli  na vrlo 
konkretno pitanje  trebalo je da se izgovori samo jedna cifra, vi to nijeste rekli. Znači, predsjedniče 
sve što ste govorili  mogu da se složim ili ne složim nemam tačne informacije  nijesam bio odbornik 
u tom mandatu ali mene to ne interesuje ali me interesuje kao gradjanina i odbornika  koliki je dug 
Opštine?  Nijesam podvukao crtu i od kako ste došli , ni na kraju 2017.  ni na kraju 2018. godine ni  
do dan danas,  nego sam dao Vama da vi uprvo procijenite  kada će te podvući crtu,  koji je to period 
da li je to kraj godine, da li je to Vaše stupanje na funkciju  i reći tada  i tog datuma, dug Opštine je 
bio toliko i toliko  i tako dalje. Evo vi rekoste nije daleko mart kada će te  podnijeti izvještaj. 
Ja znam  kada nijeste spremni da sada  kažete koliki je dug Opštine  nećete uraditi ni u tom 
izvještaju. Da će to biti opet neki izvještaj bez cifre a tako dalje . Ja sam to postavio radi gradjana 
na sva pitanja koja me interesuju za rad Opštine ja već imam odgovor a kad ih nemam ja se potrudim 
da ih nadjem ne očekujući nikog da mi ih servira jer pravo da vam kažem nije problem  doći do tih 
odgovora kada ste čovek koji  ima neku političku  konotaciju i tako dalje, jer prosto poznajete  
proceduru  gdje su ljudi u obavezi   da vam  daju  odredjene informacije. Pozdravljam da ste podijeli 
odbornicima i to se po prvi put dešava  izvještaj nezavisnog revizora završnog računa budžeta za 
2017. godinu  kad saberete  prostom matematikom sve cifre  dobiće se podatak da se radi od 35 
milijona duga Opštine Bijelo Polje  gdje nijesu izražena dugovanja DOO drušava   čiji je osnivač 
Opština Bijelo  Polje što će za par miliona evo da ne nagadjam  povećati ta dug. 
Tačno je da smo u protekloj godini otplatu protekli dugova  veću nego što je bilo planirano  koliko 
se sjećam 5,7 miliona  odnosu na 3,7 miliona  jeste to ostvareno više nego što je planirano. Ne zato 
što smo imali više prihoda nego zato  što smo ta 2 miliona oduzeli  od nekakvnih institucija i ustanova 
i tako  dalje koje je bilo dodatno finansirati. Kad govorimo o finansiranju  kulture, sporta  što je to 
neko pohvalio da povećan iznos to nije tačno,  kada pogledate procenat budžeta  izdvajanje za 
kulturu i sport vidjećemo da su ta izdvajanja u odnosu na    procenat bdžeta jako smanjen  nekada 
je Opština Bijelo Polje izdvajala više a sada je to 3,6%,.“ 

         Predsjednik opštine Petar Smolović je u komentaru na navode odbornika Adnana 
Strikovića istakao: „Prvo u svo poštovanje prema odbornicima,  imaju veću slobodu nego 
predsjednik  Opštine  zato što mogu  dati odredjene pretpostavke  pa reći  dug je 5 miliona, ili  150 
miliona ili 500 miliona.  Ja moram biti odgovoran na ovoj funkciji  i  reći nešto tek kad se to sabere i 
izračuna.  To se knjigovostveno  i zakonski radi 31.12. se  podvuče linija  a onda treba odredjeni 
proces  da se to obračuna, sistematizuje i da se dodje do  zadatka koji mene takodje  zanima ali 
znam da je mnogo manje  od 35 miliona.  
     Da vas  ispravim,  ja ću detaljno reći na sljedećoj  sjednici Skupštine kad ja budem podnosio 
izvještaj . Naravno i taj moj predračun, ne moj nego nadležnih  službi potrebno je da potvrdi revizor. 
Znači ja ću biti veom oprezan dok Izvještaj ne potvrdi revizor .  Kompletan revizorski  izvještaj će te  
dobiti i ako treba revizora ćemo pozvati  na sjednicu ako on želi da dodje i ako je njegova obaveza  
i da o čitavom  dugu raspravljamo. 
    Ono što je  činjenično tačno, ono što znam  da  sam uspeo da nastavim sa pregovorima  sa 
bankama informativne,  da vidim mogu li uštedjeti šta i  spustiti kamate, a naravno ne mogu ništa 
uraditi bez vaše dozvole  niti bih želio bez dozvole Skupštine.  je da  5 miliona  eura vraćeno je u 
predhodne četiri  godine, odnosno 2018. godine to jest tri godine, četvrta. Znači 5 godina u 
sanacionom planu vam piše  svaki dug, dug prema bankama  je bio 15 miliona,  sada je ispod 10 
miliona. Taj podatak znam, svi  ostali dugovi su se konstatno smanjivali , svi troškovi su se konstatno 
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smanjivali . Imaćemo presjek  31.12.  budite strpljivi. Završiće naše računovodstvene službe, 
dobićemo revizorske izvještaje i sve će te imati na stolu pod jedan.  
     Pod dva ne bi se složio sa vama.  Nemate  nikakve  potrebe za trošenje energije  i snage na 
saznavanju podataka  sve vam je otvoredno, sve vam je transparentno. Ne vama, svakom 
odborniku, svaki grdjanin ima pravo da pošalje po zakonu o slobodnom  prisustvu informacija i da 
dobije odgovorajući odgovor.  
    Nije ništa kriveno, imate Zakon o tajnim podacima, ni jedan  sistamtizovan podatak nema  kao  
tajni u Opštini Bijelo Polje.  Ne bavimo se nikakvim ni državnim ni vojnim ni nuklernim  tajnama. Sve 
je transparentno,  nemate potrebu da tošite energiju na ikakve  paralelne upite, direktno mene, 
možete formalno, možete neformalno, možete mejlom, možet se pozvati na Zakon možete na ovoj 
Skupštini koji vas god podatak interesuje  i spreman sam na njega da ga komentarišemo  i da vidimo 
kako  u cilju zajedničkog napretka, napretka čitavog grada, napretka gradjana da vidimo kako da 
popravimo   kako da unaprijedimo, kako da vratimo dug, kako da smanjimo , kako da zaposlimo 
kako da isplatimo, kako jednostavno zajednički  napredujemo. Moje su  vrata  uvijek otvorena svima.  
Odbornik Alija Durović je postavio sljedeće odborničko pitanje: „Imajući u vidu da je 
poljoprivreda strateška grana  ekonomskog i ukupnog razvoja  Opštine Bijelo Polje, interesuje me 
šta se preduzima  da se ista unaprijedi s obzirom  da postoje resursi za njen  dalji razvoj?“   
         Sekretar Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski razvoj Džafer Gusinjac dao je 
odgovor na odborničko pitanje odbornika Alije Durovića: „Obzirom na prirodne potencijale 
opštine Bijelo Polje, u vidu zemljišnih površina, voda i ljudskih resursa, kao i reljefa, klimatskih prilika, 
povoljnosti nezagađene životne sredine, ovo područje je veoma povoljno za bavljenje svim vrstama 
poljoprivredne proizvodnje, a poljoprivreda je jedna od strateških grana razvoja opštine. 
       Uzimajući u obzir predhodno navedene činjenice, država Crna Gora, kao i opština Bijelo Polje, 
ulažu značajna novčana sredstva za podsticaj razvoja poljoprivrede u Bijelom Polju. 
       Ministrastvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, kroz državni agrobudžet, međunarodne i državne 
projekte, podstiče i razvija poljoprivredu, kako na teritoriji cijele države, tako i na području opštine 
Bijelo Polje. 
 Opština Bijelo Polje, donošenjem Programa mjera za podsicaj razvoja poljoprivrede i ruralnih 
područja, koje realizuje preko Sekretarijata za preduzetništvo i ekonomski razvoj i Sekretarijata za 
ruralni i održivi razvoj i Sekretarijata za finansije, ulaže, u okviru svojih nadležnosti i mogućnosti, 
značajna sredstva za razvoj poljoprivrede i ruralnih područja. Mjerama razvoja podstiču se svi vidovi 
poljoprivredne proizvodnje.  
         Stočarstvo - u vidu subvencija za otkup mlijeka, subvencija za proizvodnju stočne hrane – 
površine pod ratarskim kulturama koje se koriste za ishranu stoke, subvencijama za osiguranje od 
šteta u poljoprivredi, subvencijama za poljoprivrednu mehanizaciju,  subvencijama za registrovane 
poljoprivrednike, subvencijama  za organsku proizvodnju. 
           Ratarstvo – subvencijama za zasađene površine povrća i ratarskih kultura, subvencijama 
plasteničke proizvodnje,  subvencijama za poljoprivrednu mehanizaciju, subvencijama za ugradnju 
sistema za navodnjavanje, subvencijama za izvršenu agrohemijsku analizu zemljišta, subvencijama 
za osiguranje od šteta u poljoprivredi, subvencijama  za organsku proizvodnju. 
           Voćarstvo – naročito se podstiče razvoj malinarstva, u vidu besplatne dodjele sadnog 
materijala, i podrške otkupu plodova maline, subvencijama  za zasađene površine pod voćarskim 
kulturama, subvencijama  za organsku proizvodnju, subvencijama za poljoprivrednu mehanizaciju, 
subvencijama za ugradnju sistema za navodnjavanje, subvencijama za izvršenu agrohemijsku 
analizu zemljišta, subvencijama za osiguranje od šteta u poljoprivredi, subvencijama za registrovane 
poljoprivrednike.   
            Pčelarstvo - subvencijama za posjedovanje pčelinjih društava za pčelare upisane u 
Registar pčelara kod Veterinarske uprave Cne Gore. 
            Solarni paneli - Opština je, u saradnji sa Ministarstvom poljoprivrede i ruralnog razvoja i 
Ministarstvom ekonomije učestvovala u Projektu nabavke solarnih panela za poljoprivrednike koji 
izdižu stoku na katune a isti nemaju elektrićnu struju. 
            Osim ovih direktnih mjera podrške, opština preko svojih nadležnih organa, ulaže značajna 
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sredstva za izgradnju infrastrukture na  ruralnom području, a takođe donosi i realizuje mjere 
poreskih olakšica za poljoprivredne proizvođače. 
            Prva smo lokalna samouprava u Crnoj Gori koja je usvojila lokalni agrobudžet tj.Program 
podsticajnih mjera za razvoj poljoprivrede koji se donosi u kontinuitetu od 2012.godine. U vezi  sa 
tim smo dobitnici  mnogih  značajnih priznanja  kao  što su: Nagrada OEBS-a Najbolja praksa u 
JLS, nagrada “MOBA” na II-oj  Nacionalnoj konferenciji u Pljevljima (2018) kao i zahvalnica  i 
priznanja  od raznih udruženja i organizatora sajmova (“Najbolje iz Crne Gore”). 
            Za period od 2012.godine  zaključno sa 2018.godinom izdvojeno je, po osnovu Programa 
ukupno 1.691.600,00eura. Počeli smo sa 8(osam)mjera  u 2012.godini da bi u 2018.godini  donijeli 
24. mjere gdje su  obuhvaćene  sve  oblasti  značajne za podsticanje i razvoj poljloprivrede. 
          U toku je izrada Lokalnog plana razvoja malinarstva za period 2019-2025.   
          Pokrenuli smo i inicijativu za izradu Lokalnog strateškog plana razvoja poljoprivrede  u opštini 
Bijelo Polje, kao posebnog dokumenta kojim bi se detaljno definisao razvoj poljoprivrede na duži 
rok. 
           Takođe, mapirali smo 10-tak klastera od kojih su dva formirana, a formiranje klastera maline 
je u toku. Važno je napomenuti da se dinamika servisiranja mjera po osnovu podsticaja razvoja 
poljoprivrede u zadnjih godinu dana  odvija u okviru plana.   
           Predlogom  Budzeta za 2019godinu  planairana su sredstva za 25 % više u odnosu  na 
2018godinu.  
           Dakle, imajući u vidu državni agrobnudzet, medjunarodne i državne programe  i projekte: 
Midas, IPARD like, ADMAS, IFAD,  kao i pomenute programe sa lokalnog nivoa stvoreni su solidni 
uslovi za dalji razvoj i unapređenje poljoprivrede u opštini Bijelo Polje. “ 
          Odbornik Alija Durović u komentaru na odgovor na odborničko pitanje je naveo: „              
Ono što je vidljivo  iz izlaganja gospodina Gusinjca jeste da poljoprivreda u Opštini Bijelo Polje u 
prethodnom periodu je značajno unaprijedjena, ali svakakako da ima prostora i  te kako za   dodatno 
unapredjenje.  
        Ovdje posebno treba pomenuti  osim svih ovih mjera koje nudi  Lokalni agro budžet, odnosno 
Sekretarijati koji su ponudili  svoje kadrove u cilju unapredjenja poljoprivredne proizvodnje i biznisa 
u poljoprivredi. Posebno treba pomenuti Investicioni razvojni  fond koji se  potrudio da dodatno 
obezbijedi  potrebna investiciona sredstva  u ovoj oblasti.  Imali smo slučajaj   da u nekom ranijem 
periodu ti ljudi  pored svih ideja  ambicija i  želja, da se bave poljoprivredom  i da razviju neki  vid 
biznis u poljoprivredi nijesu imali mogućnost, sa razloga što nijesu imali finansijskih institucija koji bi 
podržali njihove ideje. Tako da ovdje  posebno teba staviti fokus na raspolaganje Službi iz ovih 
Sekretarijata za ruralni razvoj i za ekonomski i održivi razvoj,  koje će se dodatno  baviti svim tim 
projektima  u oblasti poljoprivrede i biti na raspolaganju gradjanima, a svakako treba pomenuti 
Infesticioni razvojni fond i njime se posebno zabaviti, odnosno svako onaj ko bude ima ideju  da se 
bavi poljoprivredom  dodatno ga podržati. Šte se tiče mene lično, kao odbornika  u Skupštini opštine 
imaćete punu podršku i lično sam posvećen razvoju  ove vrste privrede i u nekom predhodnom 
periodu sam se  značajno zalagao za ovu oblast, a u narednom naravno da ću više  se zalagati.” 
          Odbornik Miloš Vajić je postavio sljedeće odborničko pitanje predsjedniku Opštine 
koje glasi: „Nivo realizacije kapitalnih projekata sa posebnim osvrtom na najvažnije: Bjelasica, 
Đalovića pećina,Kolektor?“ 
            Predsjednik opštine Petar Smolović je dao sljedeći odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornika Miloša Vajića:  
“1.Realizacija višegodišnjeg kapitalnog projekta Ski centar “Cmiljača”, planiran je da se završi do 
2022. godine, vrijednost investicije je cca 23 miliona eura. Ovaj projekat realizuje se u dvije faze i 
to:  
Prva faza, obuhvata radove na izgradnji putne infrastrukture, izgradnju bazne stanice sa pratećim 
sadržajima, parking prostorom, izgradnju elektro-energetske mreže, ski lifta, hidrotehničke i 
telekomunikacione infrastrukture, oko 3 km ski staza i nabavku neophodne mehanizacije i opreme. 
Planirani rok završetka I faze je 2020. godina. Druga faza obuhvata radove na osnježavanju ski 
staza.Planirani rok završetka II faze je do 2022. godine. Saobraćajnica koja će povezivati Ski 
centar »Cmiljača« na Bjelasici sa magistralnim putem M21, jeste  putni pravac Ravna Rijeka –
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Latinska kosa - Jasikovac –Cmiljača, dužine 15.5 km. Za izgradnju ovog puta urađen i revidovan 
Glavni projekat, riješeni imovinski odnosi i dobijena građevinska dozvola.Projekat se realizuje po 
dionicama i  fazama. 
Za dionicu puta  Ravna Rijeka – Latinska kosa - Jasikovac, urađen je prvi sloj asfalta u dužini od 
5,5 km, kao i most na rijeci Ljuboviđi. Takođe, urađen je projekat za sanaciju klizišta na ovoj dionici 
puta, a radovi će početi u narednoj godini. U nastavku trase ovog  puta u dužini od 5,0 km, izvode 
se radovi na proboju te dionice, koji su u završnoj fazi. 
A na preostaloj dionici trase puta do Cmiljače u dužini od 5 km, ugovoreni su radovi na proboju puta 
i izvođač će biti uveden u posao u 2019.godini kada vremenski uslovi to dozvole. Uz žičaru Ski 
centra “Cmiljača”, planirana je izgradnja Bazne stanice, po sistemu projektuj-izgradi, površine 
1200m2 sa 300 parking mjesta, investicione vrijednosti 1,1 milion eura. U toku je izrada projektne 
dokumentacije. Urađen je Glavni projekat vodosnabdijevanja Bazne stanice. U toku je tender za 
odabir izvođača radova na vodosnabdijevanju, procijenjene vrijednosti 1,1 milion eura.  
Ugovoreni su radovi  za izgradnju dalekovoda 35 Kv, Ribarevine-Bjelasica, po principu projektuj-
izgradi za potrebe napajanja kompleksa, „Cmiljača“ i „Žarski katun“, u vrijednosti od 890.000 €. U 
toku je vrednovanje ponuda za izgradnju trafostanice na Bjelasici 35/10Kv, koja će se napajati 
dalekovodom sa Ribarevina i dalekovodom iz Mojkovca radi stvaranja napojnog elektroenergetskog 
prstena. Procijenjena vrijednost je 1,2 miliona €, radovi će početi u 2019 g.  Ugovoreni su 
radovi na izgradnji žičare, po principu  “projektuj-izgradi”. Vrijednost ugovora iznosi 
7.988.000,€.Žičara je dužine 1140m, sa 7 sjedišta, kapaciteta 2600 skijaša na sat i 3 km ski staza, 
prosječne širine 40m. Rok za izradu projekta i izgradnju žičare je 18 mjeseci od dana dobijanja 
građevinske dozvole, kao i za izradu tehničke dokumentacije za sistem vještačkog osnježavanja ski 
staza sa 30 cm snijega za vrijeme od 60h kod vlažne temperature (-5 C˚). 
2..Realizacija višegodišnjeg kapitalnog projekata Đalovića pećina, planiran je da se završi do kraja 
2020. godine, vrijednost investicije je cca 12 miliona eura. Završena je izrada studije opravdanosi 
turističke valorizacije Đalovića pećine sa Idejnim rješenjem uređenja dijela pećine i kompletnom 
infrastrukturom do pećine. Realizacija projekta Đalovića pećina planirana je u šest paralelnih faza i 
to: 
U oviru prve faze, urađen je i revidovan  Glavni projekat za izgradnju pristupnog puta Bistrica-
Manastir Podvrh, u dužini od 5,5 km. Riješeni su imovinsko-pravni odnosi i dobijena građevinska 
dozvola za izgradnju tog puta. Takođe su ugovoreni i radovi na izgradnji puta Bistrica-Manastir 
Podvrh za  iznos od 3,3 miliona eura. Radovi teku planiranom dinamikom.Urađen je Glavni projekat 
za izgradnju turističke pješačke staze od Manastira Podvrh do ulaza u  pećinu, čija će izgradnja  
koštati 250.000 €. 
Završena je izrada Glavnog projekta elektro-energetske infrastrukture za potrebe napajanja 
kompleksa Đalovića pećine i to: Dalekovod 35kV “Nedakusi – Bistrica, glavna trafostanica 35/10kV 
“Bistrica", kao i  trafostanica 10/04 Kv  kod Manastira Podvrh. Procijenjena vrijednost ove investicije 
iznosi 2,0 miliona eura. Planirani period relizacije je 2019.godina.Ugovoreni su radovi na izgradnji 
žičare dužine cca  1.700m, kapaciteta 75 osoba na sat, po principu "projektuj i izgradi". Kabine su 
konforne gondole za 8 putnika, sa maksimalnom brzinom kretanja užeta do 5m/s. Vrijednost ove 
investicije iznosi 3,9 miliona €. Rok za izradu tehničke dokumentacije i za izvođenje radova je 18 
mjeseci od dana izdavanja građevinske dozvole. 
Početak izgradnje žičare dodatno je uslovljen izgradnjom elektro-energetske infrastrukture do 
Manastira.  
U toku je izrada Glavnog projekta uređenja unutrašnjosti pećine sa objektima na  ulaznom platou. 
Početak radova na uređenju unutrašnjosti pećine je uslovljen završetkom izgradnje žičare. 
Procijenjena vrijednost ove investicije iznosi 1,6  miliona €. 
U toku je izrada Glavnog projekta vodosnabdijevanja i odvođenja fekalnih voda iz uslužno –servisnih 
objekata za vodovodnu infrastrukturu,  Nakon završetka izgradnje žičare, moći će se raditi ispitni 
bunari, na lokaciji izlazne stanice. 
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Infrastrukturni objekti za potrebe pećine, Vizitoring centar, gradiće se u MZ-Bistrici, površine oko 
500 m2, sa svim pratećim sadržajima. Nakon izrade idejnog rješenja raspisaće se tender za 
izvođenje radova po sistemu “ključ u ruke”. Procijenjena vrijednost  ove investicije iznosi 800.000 €. 
3. Izgradnja gradskog kolektora  

Projekat se realizuje u tri faze. Prva faza, čija je realizacija u toku, obuhvata projektovanje i izgradnju 
glavnog kolektora i dijela sekundarne kanalizacione mreže u centralnoj i industrijskoj zoni grada i 
projektovanje i izgradnju postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda-Faza 1 (PPOV-Faza 1) 
kapaciteta 20 000 ekvivalent stanovnika (ES).Ostale dvije faze obuhvataju dodatnu izgradnju 
kanalizacione mreže u gradskim i prigradskim naseljima i shodno tome odgovarajuće povećanje 
kapaciteta PPOV.U cilju realizacije projekta u periodu od 2007 godine pripremljeni su Studija 
izvodljivosti sa Idejnim rješenjem (2007) i Idejni projekat (2013 god.), koji su predstavljali osnovu za 
sve dalje aktivnosti. 
Nakon obezbjeđenja bespovratnih sredstava iz fonda IPA 2011, sprovedena je tenderska procedura 
od strane Delegacije Evropske Unije i 2014. godine ugovoren projektant i izvođač radova na 
izgradnji glavnog kolektora i dijela sekundarne kanalizacione mreže u iznosu od 3,110.803,61 eura. 
Opština Bijelo Polje je u saradnji sa PROCON-om sprovela tendersku proceduru i 2015. godine 
ugovorila revidenta glavnih projekata i nadzor nad izvođenjem radova na izgradnji glavnog 
kanalizacionog kolektora, dio sekundarne kanalizacione mreže i PPOV a-Faza 1 u iznosu od 
447.830,00 eura. Ovaj Ugovor se finasira iz kreditnih sredstava Evropske Investicione Banke (EIB) 
po osnovu Ugovora o prenosu kreditnih sredstava,zaključenog između Ministarstva finasija, Opštine 
Bijelo Polje, Ministarstva održivog razvoja i turizma i PROCON-a. 
Prva faza Projekta koja obuhvata projektovanje i izgradnju glavnog kolektora i dijela sekundarne 
kanalizacione mreže u centralnoj i industrijskoj zoni grada je u završnoj fazi. U toku su aktivnosti 
primopredaje izvedenih radova, tehničkog prijema i izdavanje upotrebne dozvole. Očekujemo da će 
ove aktivnosti biti realizovane do kraja januara 2019 godine. 
Na dijelu Projekta koji obuhvata projektovanje i izgradnju PPOV a- Faza 1, procijenjena vrijednost 
je oko 6 (šest)  miliona eura. Za ovaj dio Projekta urađen je Idejni projekat i sprovedeno je i niz 
drugih aktivnosti kao preduslov za uspješnu objavu međunarodnog tendera za odabir najpovoljnije 
kompanije koja će realizovati Projekat ,Projektovanje i izgradnja PPOV u Bijelom polju –Faza 1”. 
Tokom 2015. godine Opština Bijelo Polje je u saradnji sa PROCON –om i u saradnji sa tehničkom 
podrškom obezbijeđenom od strane Investicionog okvira Zapadnog Balkana (WBIF), pripremila 
nacrt tenderske dokumentacije za izgradnju PPOV –Faza 1 za izbor projektanta i izvođača radova, 
sprovela tendersku proceduru i ugovoren je revident glavnog projekta i nadzor nad izvođenjem 
radova. Takođe je  urađen i Elaborat procjene uticaja na životnu sredinu. 
Vlada Crne Gore je, na osnovu Okvirnog sporazuma zaključenim  sa EIB-om,   za realizaciju 
projekata PPOV –Faza 1 u  Bijelom Polju, opredijeljen iznos od 3,297.000,00 eura. Od ovih 
sredstava se finasira ugovor za reviziju glavnih projekata i nadzor nad izvođenjem radova, dok je 
za projektovanje i izgradnju PPOV a –Faza 1 neophodno još 2,849.170,00 eura. 
Kako bi obezbijedili navedena nedostajuća sredstva Opština Bijelo Polje je, u saradnji sa PROCON-
om i Ministarstvom održivog razvoja i turizma u 2016. Godini, pripremila aplikaciju za procesuiranje 
kod WBIF fonda. Aplikacija je dopunjena u 2017. godini i aplicirana u okviru III Poziva WBIF-a i 
zvanično dostavljena na razmatranje u decembru 2017. godine. 

Tokom 2018 godine ostvarili smo značajan napredak u realizaciji ovog Projekta kroz sledeće 
aktivnosti: 
- Usaglašen je nacrt tenderske dokumentacije za projektovanje i izgradnju PPOV-a–Faza 1. 
Predstoji obezbjeđivanje saglasnosti na dokument i objavu međunarodnog tendera od strane svih 
uključenih institucija na realizaciji ovog Projekta.- Sprovedena je procedura izrade Elaborata 
procjene uticaja na životnu sredinu za PPOV i obezbijeđena saglasnost od Agencije za zaštitu 
prirode i životne sredine.- Obezbijeđena su sredstva za eksproprijaciju zemljišta predviđenog za 
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izgradnju PPOV a u iznosu od 265.451,00 eura i postupak eksproprijacije će biti završen do kraja 
2018 godine.- Skupština opštine Bijelo Polje je u maju mjesecu ove godine donijela Odluku o 
kreditnom zaduženju iz sredstava EIB- a u iznosu od 2,849.170,00 eura za potrebe realizacije 
projektovanja i izgradnje PPOV a-Faza 1. Između strana potpisnica, Ministarstva finasija, Opštine 
Bijelo Polje, Ministarstava održivog razvoja i turizma i PROCON-a, usaglašen je nacrt Ugovora o 
prenosu kreditnih sredstava koja su obezbijeđena iz aranžmana zaključenog između Vlade Crne 
Gore i EIB-a 
- Na 19. sjednici Upravnog odbora WBIF-a, koji je održan u Luksemburgu 6 decembra ove 
godine, na osnovu pripremljene aplikacije odobrena su bespovratna novčana sredstva za 
Projekat izgradnje PPOV a-Faza 1 u Bijelom Polju u iznosu od 3,0 miliona eura. Predstoji 
potpisivanje Ugovora o grantu. 
Radovi na izgradnji glavnog gradskog kolektora i dijela sekundarne kanalizacione mreže –Faza 1 
su u završnoj fazi i u toku je procedura primopredaje i izdavanje Upotrebne dozvole.- Sa DOO 
Vodovod ,,Bistrica” iz Bijelog Polja, u toku je procedura oko preuzimanja izgrađenog kolektora I 
PPOV  na dalje upravljanje, kao i obuka koju će Izvođač radova obaviti sa imenovanim timom iz 
kompanije Vodovod ,,Bistrica” radi što boljeg i kvalitetnijeg upravljanja i rukovanja sa  ugrađenom 
opremon na svim do sada izgrađenim objektima  u sastavu ovog Projekta. „ 

Odbornik Ćemal Zoronjić je postavio sljedeće odborničko pitanje:“ Šta je do sada  uradjeno u 
oblasti razvoja  sela i zaštite životne sredine i šta se planira u  narednom periodu. Obzirom da smo 
otvorili i najvažnije  i najskuplje poglavlje u pregovorima sa  Evropskom  unijom   poglavlje 27 mislim 
da je ovo veoma značajna materija  i moramo se i na lokalnom nivou posvetiti  rješavanju ovih 
pitanja.” 

Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj Jasmin Ćorović je dao sljedeći odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje odbornika Ćemala Zoronjića: „Sekretarijat za ruralni i održivi 
razvoj osnovan je sredinom 2015. godine kao organ u sastavu lokalne uprave Bijelo Polje. U prvih 
pola godine rađeno je na ispunjavanju formalno-pravnih obaveza, popuni kadrova i stvaranju 
tehničkih i kancelarijskih uslova koji su neophodni za funkcionisanje i rad svakog organa. Od 2016. 
godine Sekretarijat radi punim kapacitetom. Dosta toga je urađeno na polju ruralnog i održivog 
razvoja, pojedinosti su date u detaljnim godišnjim izvještajima o radu Sekretarijata. Pošto bi trebalo 
više vremena kako bi se iznijelo sve što je urađeno, ovdje će se dati glavni poslovi koje je Sekretarijat 
realizovao u predhonom trogodišnjem periodu: 
U ruralni i održivi razvoj kroz godišnje programe podsticajnih mjera, iz lokalnog Budžeta a kroz rad 
Sekretarijata uloženo je 160 000 eura direktnih i bespovratnih sredstava. Program sadrži set mjera 
koje se odnose na: stvaranje i poboljšanje ekonomskog ambijenta ruralnog područja; unapređenje 
socijalnog, kulturnog i sportskog života na selu; razvoj poljoprivrednih udruženja; zaštitu od prirodnih 
i drugih hazarda; unapređenje pašnjaka i stanja biodiverziteta; razvoj Mjesnih zajednica kroz 
podršku nabavke opreme i adaptaciju kancelarija i radnog prostora; promociju i edukaciju iz oblasti 
ruralnog i održivog razvoja kroz finansiranje projekata edukativnog karaktera; održivo korišćenje 
zemljišta kroz podršku refundiranja troškova za radove nastale sa ciljem zaštite poljoprivrednog 
zemljišta, proširivanje kapaciteta i povezivanja odvojenih parcela; podršku organskoj proizvodnji; 
podršku očuvanja broja grla, komada stoke koja je uništena usled elementarnih nepogoda ili 
pririodnih rizika itd.  
- U saradnji sa turskom organizacijom TIKA a preko Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj, u 

više navrata obezbijeđen je određeni broj plastenika kapaciteta 100m2 sa sistemom za 
navodnjavanje kap po kap vrijednosti oko 30 000 eura. Takođe, u saradnji sa TIKA-om za 
jedan broj novih pčelara iz Bijelog Polja obezbijeđene su košnice sa formiranim rojevima 
pčela i pčelarska oprema, a u planu je saradnja sa TIKA-om i u narednom periodu. 

- Kroz projekat koji je realizovao Sekretarijat za ruralni razvoj u saradnji sa Centrom za kulturu 
iz Bijelog Polja  unaprijeđen je servis građana tzv. info-bus, na način što smo remontovali 
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prevozno sredstvo adaptirano u vidu pokretne seoske biblioteke, i nabavili preko 100 naslova 
stručne literature iz oblasti poljoprivrede i ruralnog razvoja, koja je kroz pomenuti servis info-
busa, po simboličnoj cijeni od 1 eura na godišnjem nivou dostupna svim poljopriovrednim 
proizvođačima Bijelog Polja na kućnom pragu. 

- U saradnji sa Fondom za razvoj poljoprivrede IFAD i saradnji sa kolegama iz drugih 
Sekretarijata uspješno je pripremljena projektna dokumentacija i realizovana tri projekta za 
seosku infrastrukturu, asfaltiran je jedan prutni pravac u dužini od 500 m a rekonstrukcija i 
izgradnja dva seoska vodovoda u Dobrakovu i Pavinom Polju su u toku. 

- Svakodnevno u Sekretarijatu se obavljaju poslovi savjetodavnog tipa, službenici pomažu 
građanima u ispunjavanju zahtjeva za subvencije, učestvuju u raznim okruglim stolovima, 
radionicama i informativnim skupovima itd.  

- Na polju zaštite životne sredine u kontinuitetu se obavljaju poslovi savjetodavnog karaktera 
kao i poslovi vezani za procjenu uticaja projekata na životnu sredinu i strateška procjena 
uticaja. Realizovan je niz projekta u sarsadnji sa NVO sektorom i mdijma iz Bijelog Polja iz 
oblasti održivog razvoja, zaštite životne sredine i prirode, navešću samo dio projekata kao 
što su: „Razmisli i otpad je resurs“ Projekat realizovan u saradnji sa MORT-om; „Eko zona“ 
projekat realizovan sa Radijom Bijelo Polje; „Poljoprivredna panorama“, Novogodišnji bazar; 
Posjeta sajmovima u Novom Sadu i Subotici, Susreti škola – Sipanje, „Ekoliogija nije 
biologija“, „Promocija zdrave hrane u Srednjoj stručnoj školi“ Dani Bjelasice itd. mnogo je 
ovakvih i sličnih projekata koji su podržani od strane sekretarijata. 

- U oblasti izrade planske dokumentacije Sekretarijat za ruralni i održivi razvoj izradio je:  
1) Lokalni plan upravljanja komunalnim i neopasnim građevinskim otpadom za period 2016-2020. 

god. Plan je usvojen u SO i u fazi je realizacije. 
2) Lokalni plan zaštite biodiverziteta Bijelog Polja za period 2018 – 2023. godine. Plan je usvojen i 

u fazi je realizacije. 
U fazi izrade su:  
1) Lokalni plan zaštite životne sredine Bijelog Polja za period 2019-2023. godine i  
2) Lokalni plan razvoja malinarstva Bijelog Polja za period 2019-2023. 
U fazi pripreme je Lokalni plan razvoja ruralnih područja za period 2019-2023. Godine 
Većinu aktivnosti definisanih kroz ove lokalne planove pratiće i realizovati Sekretarijat za ruralni i 
održivi razvoj, pa mjere i aktivnosti definisane ovom planskom dokumentacijom biće dio poslova 
koje će u narednom periodu obavljati ovaj Sekretarijat. 
- Kada su u pitanju IPA projekti, Sekretarijat je u saradnji sa prtnerskom prekograničnom 

opštinom Priboj iz Srbije izradio Projekat vrijednosti 157 000 eura, koji ima za cilj sanaciju 12 
nelegalnih odlagališta na obalama Lima i nabavku parkovskog mobiliojara koji će biti 
montirani na tim mjestima. Kroz projekat će se ozeleniti lokacije na kojima se trenutno nalaze 
pomenuta nelegalna odlagališta, te lokacije biće ograđene i biće montiran video nadzor, ove 
parcele, umjesto smetlišta građanima će služiti kao mini parkovi za odmor i rekreaciju. 
Takođe, kroz ovaj projekat biće nabavljena oprema za ispitivanje kvaliteta vode, vrijednosti 
50 000 eura, pomoću koje ćemo, nakon što obučimo dva službenika Sekretarijata, moći da 
vršimo i u svakom trenutku imamo stanje kvaliteta voda na području opštine. Projekat je 
prihvaćena, a u tekućoj godini slijedi implementacija istog. Već radimo na idejama za neke 
druge IPA pozive pa će na taj način pokušati da nadomjestimo inače skromna sredstva koja 
se izdvajaju za potrebe rada Sekretarijata.  

- U narednom periodu u Sekretarijatu očekujemo mnogo više posla imajući u vidu otvaranje 
poglavlja 27 – zaštita životne sredine u pregovaračkom procesu sa EU, i imajući u vidu jasno 
definisane mjere u Lokalnim planovima koji su donijeti ili su u fazi donošenja a čija realizacija 
se očekuje u narednom periodu.  

Ovo je samo dio glavnih aktivnosti i planova Sekretarijata, šta je još sve urađeno može se naći, kao 
što je rečeno u redovnim godišnjim izvještajima o radu Sekretarijata.“ 
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            Odbornik Radosav Nišavić je postavio sljedeće odborničko pitanje: „ U kojoj fazi je 
izgradnja vodovoda za Zaton i kad se planira njegovo puštanje u rad? „ 

           Direktor Direkcije za izgradnju i investicije Milanko Minić je dao odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje odbornika Radosava Nišavića koje glasi: „Dužina 
projektovanog primarnog voda vodovoda Zaton iznosi 10 km i 200 m, sekundarnog voda 2,3 km, i 
akvadukta  preko Lima 70 m.  Priključak je projektovan u naselju Ribarevine sa postojećeg gradskog 
vodovoda Ø 500.Predračunska vrijednost radova iznosi cca 600.000,00 €.  
Realizacija projekta izgradnje ovog vodovoda je planirana u tri faze. Prva faza u dužini od 3 km je 
realizovana. 
Zbog neriješenih imovinskih odnosa na prvoj fazi moralo se pristupiti preprojektovanju i izmjeni trase 
u dužini od 2,8 km, što je usporilo dinamiku radova na izgradnji I faze. 
Opština Bijelo Polje je budžetom planirala sredstva za nastavak radova na izgradnji vodovoda 
Zaton, a u pregovorima smo sa Direkcijom javnih radova Crne Gore oko preuzimanja finansiranja 
kompletnog ovog projekta. Završetak radova na izgradnji vodovoda Zaton se očekuje u naredne 
dvije godine.“ 

           Odbornik Radosav Nišavić je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje istakao da od 
1996. godine  posebno od 2006. godine  u budžetu Opštine Bijelo Polje  projektovana su odredjena 
sredstva za izgradnju vodovoda Zaton. Recimo  2006. godine 100.000,00 hiljada , 2007. godine 
150.000,00hiljada , 2008. godine 120.000,00 hiljada,  2009. godine 80.000,00 hiljada, 2010. godine 
70.000,00 hiljada da bi se ovih zadnjih godina taj nivo odnosno visina tih projekata  i sredstava 
smanjivala da bi  2019. godine iznosila  40.000,00 hiljada. Takođe je istakao da nije zadovoljan 
odgovorom  gospodina Minića.  
             Odbornik Radosav Nišavić je postavio dodatno odborničko pitanje direktoru 
Direkcije za izgradnju i investicije koje glasi: „Da li je samo problem u  vodovodu Zaton ili je 
problem , tehničke prirode. Ovo pitanje  su odbornici  SNP  postavili najmanje deset puta  ovom 
oraganu a i  republičkim  organima. Ovdje  je u Skupštine opštine  odgovoreno od strane stručnih 
lica vodovoda  da vodovod Zaton se ne može priključiti  na gradski vodovod na Ribarevinama niti 
na  hlornoj stanici Ravnoj Rijeci  odnosno Pobrdici a to iz razloga  što ne dostaju dvoljni  količine 
vode  ni za sada  priključnog gradsko područje. Da bi vodovod Zaton  priključili na hlornu stanicu  
potrebno je izgraditi kaptažu   a na izvoru kaptirati  novu izvorište  do hlorne   stanice u dužini od 
4,5 km. Pa vas pitam dodatno mmoje  pitanje da li su  u svim ovim projektima za izgradnju i završetak  
vododovoda u  Zaton, planirani i ovi radovi do hlorne stanice u Ravnoj Rijeci.  
Direktor Direkcije za izgradnju i investicije je kazao da će odgovor na dodatno odborničko pitanje 
odbornika Radosava Nišavića saopštiti na narednoj sjednici.  

             Odbornik Radosav Nišavić je postavio drugo odborničko pitanje koje glasi: „ U kojoj 
fazi realizacijje, tj.šta je do sada urađeno na projektu otvaranja planine Bjelasica?“ 

Direktor Direkcije za izgradnju i investicije Milanko Minić je dao odgovor na postavljeno 
odborničko pitanje odbornika Radosava Nišavića koje glasi: „Realizacija višegodišnjeg 
Projekta  Ski centar “Cmiljača”, planiran je da se završi do 2022 godine  i koštaće oko 23 miliona 
eura. Do sada je urađeno sljedeće: 
1) Glavni projekat sa revizijom i elaboratom eksproprijacije za putni pravac R.Rijeka-Latinska kosa-
Jasikovac-Cmiljača u dužini od 15,5 km, koji će povezivati Ski centar “Cmiljača” sa magistralnim 
putem M21, riješeni su imovinski odnosi i dobijena građevinska dozvola. 
2) Za dionicu puta  Ravna Rijeka – Latinska kosa - Jasikovac, urađen je prvi sloj asfalta u dužini od 
4,8 km, kao i most na rijeci Ljuboviđi. Takođe, urađen je projekat za sanaciju klizišta na ovoj dionici 
puta, a radovi će početi u narednoj godini.    
U nastavku trase ovog  puta u dužini od 5,0 km, izvode se radovi na proboju te dionice, koji su u 
završnoj fazi. 
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A na preostaloj dionici trase puta do Cmiljače u dužini od 5 km, ugovoreni su radovi na proboju i 
izvođač će biti uveden u posao u 2019.godini, kada vremenski uslovi to dozvole.  
3) U toku je izrada projekta  Bazne stanice, površine 1200m2 sa 300 parking mjesta. 
4)  Potpisan je ugovor  za izvođenje radova na izgradnji dalekovoda  za potrebe napajanja 
kompleksa  „Cmiljača“ i „Žarski katun“. 
5) U proceduri je raspisivanje tendera za odabir izvođača radova na izgradnji trafostanice 35/10Kv, 
koja će se graditi na Bjelasici, a napajaće se dalekovodom iz R.Rijeke i dalekovodom iz Mojkovca 
u cilju stvaranja elektro-energetskog prstena. 
6)  Potpisan je ugovor za izgradnju žičare, po principu  “projektuj-izgradi”. Žičara je dužine 1140 m, 
sa 7 sjedišta, kapaciteta 2600 skijaša na sat i 3 km ski staza, prosječne širine 40 m. 
            Odbornik Radosav Nišavić je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  naveo 
da je 2006. godine  u Budžetu Opštine Bijelo Polje  izdvojeno  1.000.000,00€ milion za izgradnju  
puta na dionici  Ravna Rijeka – Cmiljača. I tada se počelo raditi sa vrha  Turjaka, znači na 
nadmorskoj visini od  1800m  odakle je trebalo da idu nekoliko  žičara put  Doma Cmiljače. Tad je 
to stopirano jer je došlo do saznanja da se devastira projekat  i da se ne  pravi  sa vrha planine 
Bjelasice put nego da se počne normalno  od Ravne Rijeke pa nadalje. Godinama se iz budžeta 
Opštine Bijelo Polje i kapitalnog budžeta države CrneGore  odvajaju velika sredstva odnosno 
planiraju, da li se odvajaju to je pitanje, planiraju se  velika sredstva za otvaranje Projekta pravljenje 
Bjelasice. 
Skoro smo čuli i izjavu premijera  da je ta projekat vrijedan oko 40.000.000,00 € miliona i da je on u 
toj drugoj završnoj  fazi. Ja se poštovani gradjani bojim da put  Ravna Rijeka – Jasikovac  ne 
pretekne odnosno  preskoči rekord  dužine  izgradnje puteva u Crnog Gori   pod vlašću  DPS koji 
trenutno iznosi 25 godina  a radi se o dionici puta  zbog gradjana Nikšić – Cetinje koji je započet 
prije 25 godina dosad je uradjeno 7km.   Medjutim,  dužina ovog puta je 15 km. Ovo pitanje 
postavljam nekoliko puta i ovdje u Skupštini opštine  i u parlamentu Crnogorskom  i uvijek dobijem 
odgovor da je u toku izgradnja  i u toku je priprema tendera, u toku je elektrifikacija  Bjelasice. Prije 
10 godina sam u ovom parlamentu dobio odgovor  da je u toku elektrofikacija  pa i na Bjelasici 
izgradnja trafostanice  neznam kojih vrijednosti  tih 35/10Kv znači to sam čuo  iz usta gospodina 
Tarzana Miloševića u ovoj Skupštini. Ja sam od iste Direkcije prošle odnosno predprošle godinej to 
jest  2017. godine  odvojeno 6,5 miliona eura  za završetak puta Ravna Rijeka -  Jasikovac 
         Odbornik Radosav Nišavić takođe je postavio dodatno odborničko pitanje  koje glasi:; 
„ Šta je bilo sa tih 6,5 milona eura ako znamo da je u ovoj godini probijeno samo  novog puta 2,7 
km i to sa ogromnim problemima, odronima, itd.   
Direktor Direkcije za izgradnju i investicije Milanko Minić je kazao da će odgovor na dodatno 
odborničko pitanje odbornika Radosava Nišavića saopštiti na narednoj sjednici Skupštine.  

        Odbornik Vladan Rudić je postavio sljedeće odborničko pitanje:“ Koliko će unaprijediti 
sport nova Strategija razvoja sporta u opštini Bijelo Polje u narednom periodu?“ 

         Direktor JU Centar za sport i rekreaciju je dao odgovor na postavljeno odborničko 
pitanje Vladana Rudića koji glasi: „Strategija razvoja sporta na teritoriji opštine Bijelo Polje je 
donešena za period 2018-2021 godine. U širem okviru sagledavanja predstavlja garant da će sport 
kao javni interes biti dostupan svim građanima, bez obzira na uzrast, fizičku sposobnost, rod, 
invaliditet, nacionalnu, etničku pripadnost, političku pripadnost, imovinsko stanje i drugo lično 
svojstvo. Permanentnim izvršavanjem aktivnosti, koje su postavljene kroz akcioni plan za 
predstojeći period planiranog razvoja sporta, stvorićemo uslove za zdravo, bezbjedno,  humano, fer, 
tolerantno i slobodno bavljenje sportom, kroz kontinuiranu podršku unapređenja stanja u oblasti 
sporta. 
Vjerujemo, da ćemo vođeni principima koji su utvrdjeni ovom Strategijom razvoja sporta u budućem 
periodu prvenstveno uvećati broj sportista, omasoviti broj sugrađana koji imaju potrebu za 
sportskom rekreacijom, i kontinuirano osnaživati školski sport. Istovremeno realizacijom strateških 
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definisanih ciljeva uvjereni smo da će se stvoriti ambijent u kom će se sportski subjekti efikasnije 
afirmisati, gdje će  imati uslove za bolji rad na svom daljem usavršavanju. 
        Svi strateški principi se implementiraju u ciljeve razvoja sporta kroz aktivnosti, kao i njihove 
nosioce. Ciljevi se sprovode Akcionim planom koji će unaprijediti I trasirati razvoj sporta u Bijelom 
Polju. Akcioni plan verifikuje jasnu sadržinu I obim aktivnosti, nosioce aktivnosti I vremenski okvir 
realizacije ciljeva. Ističemo da su ciljevi strategije u užem smislu sledeći: 
1. Uspostavljanje Sistema za osnivanje i rad sportskih organizacija 
2. Podsticanje i unapređenjesportske aktivnosti djece, učenika, studenata 
3. Promovisanje sporta i podsticanje građana na bavljenje sportskim aktivnostima 
4. Unapređenje i promocija sporta osoba sa invaliditetom 
5. Podsticanje i promocija vrhunskog sporta 
6. Unapređenje zdravstvene zaštite i sprečavanje negativnih pojava u sportu 
7. Podsticanje istraživačko – razvojnog, vaspitno – obrazovnog i stručnog kadra u sportu, kao i 

stručno osposobljavanje u sportu 
8. Unapređenje stanja sportske infrastructure u Bijelom Polju 
Na kraju treba istaći neke od najuočljivijih indikatora koji će u budućem periodu odrediti mjeru 
unapređenja sporta u opštini Bijelo Polje, a koji su planirani i inkorporirani u Akcionom planu kao 
verifikacija postignutog cilja. 
Tu mislimo na sledeće aktivnosti:  

 Uspostavljanje Registra za sport u opštini Bijelo Polje, 
 Podrška lokalnim školskim  i studentskim sportskim organizacijama kroz raspisivanje javnog 

konkursa za sufinansiranje 
 Edukacija građana o važnosti bavljenja sportskim aktivnostima kroz seminare i predavanja 
 Podrška sportskim organizacijama kroz raspisivanje konkursa za finansiranje i sufinansiranje 

od strane Opštine 
 Edukacija osoba sa invaliditetom o važnosti bavljenja sportom kroz organizovanje seminara, 

predavanja 
 Podrška sportskim klubovima osoba sa invaliditetom kroz sufinansiranje sportskih klubova 
 Ustanoviti način i kriterijume promocije i podsticaje Vrhunskog sporta  
 Organizovati info sesije o negativnom uticaju nedozvoljenih sredstava u sportu na zdravlje 

sportiste/rekreativca 
 Donošenje podzakonskih akata o kofinansiranju naučno istraživačkih radova u oblasti sporta 
 Rekonstrukcija gradskog stadiona  
 Rekonstrukcija atletske staze 
 Izgradnja sportsko rekreativne trim staze na Obrovu 
 Opremanje teretane u sportskoj dvorani  
 Stvaranje uslova za rekreativno bavljenje sportskim aktivnostima osoba sa invaliditetom kroz 

obezbeđivanje pristupačnosti sportskih objekata I javnih površina za bavljenje sportom 

 Rekonstrukcija fiskulturne sale OŠ “Marko Miljanov” 
 Izgradnja ski centra “Bjelasica” 

         Odbornik Radosav Nišavić je reagovao da se zloupotrebljava institut odborničkog pitanja 
jer se postavljaju pitanja koja se odnose na ono što je Skupština usvojila i postavio je pitanje da li 
su sva odbornička pitanja postavljena u zakonsom roku. Takođe je predložio da treba ograničiti 
vrijeme za davnje odgovora na odborničko pitanje.  
          Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević je kazao da su sva odbornička pitanja postavljena 
u zakonom predviđenom roku i da pravo na odgovor nije vremenski ograničeno već u zavisnosti od 
pitanja, takve odgovore i dobijamo.   



19 
  

           Odbornik Adnan Striković je istakao da institut odborničkog pitanja  podrazumijeva 
konkretno pitanje koje zahtijeva konkretan odgovor i da nema potrebe za obrazloženjima ni za 
diskusijama koje traju u nedogled. 
          Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević je kazao da institut odborničkog pitanja u lokalnom 
parlamentu doprinosi transparentnosti rada lokalne uprave, tako da se odbornici ne mogu 
ograničavati u smislu pitanja koja će postavljati. 
        Odbornik Nikola Raosavljević je sugerisao odbornicima da čuvaju svoj odbornički integritet 
i da ne postavljaju pitanje koje se tiče nečega što je svima opšte poznato i sto je Skupština usvojila.  
Odbornica Azra Mulić je postavila odborničko pitanje  koje glasi:“ Kako ocjenjujete stanje u 
kulturi, uzimajući u obzir brojna dešavanja, održane festivale i manifestacije, kao i to da Bijelo Polje 
važi za grad kulture? ” 
            Odbornica Vesna Pavićević je kazala da je članom 59 Poslovnika predviđeno da odbornik 
ima pravo da postavi odborničko pitanje predsjedniku Opštine, glavnom administratoru, starješini 
organa uprave i rukovodiocu  javne službe, čiji je osnivač Opština, što znači ukoliko odbornik  koristi  
to svoje pravo  on može da pita  sve ono što ga interesuje vezano  za rad lokalne samouprave. 
Svako  ima pravo da  odgovor  osmisli na način koji će biti jasan  odborniku koji je postavio pitanje  
i svim gradjanima  koji očekuju  odgovor na to pitanje.  
          Odbornik Adnan Striković  je istakao da reakcije odbornika opozicionih partija vezano za 
institut odborničkih pitanja, treba shvatiti  kao normalnu, kulturnu, poslovničku reakciju, a ne kao 
nešto što je protiv nekog odbornika ili nekog sekretara.   
            Odbornica Vesna Pavićević je proceduralno istakla da se u članu 60 Poslovnika kaže da 
odborničko pitanje treba bude jasno formulisano  i ne može primiti obilježje rasprave.  Ukazala je na 
kršenje člana 62 Poslovnika kojim je predviđeno da odbornik koji nije postavio odborničko pitanje 
ne može govoriti povodom odborničkog pitanja, odgovora na odborničko pitanje, komentara 
odgovora drugog odbornika. 
           Direktor JU Ratkovićeve večeri poezije,  Kemal Musić u odgovoru na odborničko pitanje 
je pojasnio :“ Bijelo Polje je u 2018. godini nastavilo sa kvalitetnim kulturnim događajima i time još 
više učvrstilo poziciju važne kulturne destinacija u regionu. Tako smo 2018. godine u našem gradu 
imali priliku da vidimo najznačajnije stvaraoce iz regiona i svijeta. Ratkovićeve večeri poezije, 
ustanova od nacionalnog značaja. Dakle, pocrtavam ovo od nacionalnog značaja, zbog svih 
komentara na prethodnim sjednicama. Dakle od nacionalnog značaja, ugostila je pjesnike iz Rusije, 
Amerike, Škotske, Perua, Luksemburga, Poljske, Holandije, Engleske, Švajcarske i zemalja 
regiona, a centralna figura festivala bio je Don Paterson, jedan od najznačajnijih pjesnika u Evropi. 
U okviru Ratkovićevih večeri poezije uživali smo u fenomenalnom koncertu regionalne muzičke 
zvijezde Đorđa Davida. Ljubitelji likovnih umjetnosti imali su priliku da vide radove jednog od 
najznačajnijih konceptualnih umjetnika ovih prostora – Jusufa Hadžifejzovića. Takođe, na Džez 
festivalu nastupila je čuvena Beti Đorđević i džez muzičari iz Rusije, Austrije i zemalja okruženja.  
Centar za kulturu je, takođe, imao uspješnu godinu. Festival dramskih amatera i Festival 
tamburaških orkestara su dostigli visok umjetnički nivo. Tamburaški orkestri iz Mađarske, Srbije, 
Crne Gore, Makedonije, Hrvatske i ove godine su oduševili publiku, a Frajle i Hari Mata Hari učinili 
da na Festival tamburaških orkestara u Bijelom Polju dostigne nivo kakav Bijelo Polje zaslužuje. 
“Hasanaginica” je doživjela svoje novo izdanje, novo tumačenje i čitanje u specifičan način u 
ambijentu Etno sela “Vuković”, u izvedbi Bjelopoljskog pozorišta. Gradski hor Centra za kulturu je u 
Beogradu pokazao i profesionalnim horovima kako male sredine mogu dostići veliki umjetnički nivo. 
Za ljubitelje rok muzike zadužen je festival “Ušće fest”. Ove godine, na mjestu gdje se Bistrica uliva 
u Lim, svoju neprolaznost potvrdili su YU grupa i Alen Islamović. Muzej je i ove godine organizovao 
tradicionalnu izložbu “Bjelopoljsko likovno proljeće”, nekoliko etnoloških izložbi, a Muzička škola je 
dopunila kolekciju zlatnih, srebrnih i bronzanih lira sa raznih takmičenja u Crnoj Gori.  
          Osim ovoga, u Bijelom Polju su realizovane brojne književne večeri, izložbe slika, muzički 
koncerti, pozorišne predstave. Bjelpoljskom ulicom Slobode prošetale su umjetničke veličine: 
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Dževad Karahasan, Božo Koprivica, Sinan Gudžević, Petar Ćuković, Andrej Nikolaidis, Dragoljub 
Đurićić i mnogi drugi. U Bijelom Polju je ove godine predstavljena visoka kultura. Afirmisana je 
crnogorska umjetnost. I još jednom smo potvrdili da smo grad kulture. Grad koji ima ovakvu kulturu, 
ne treba da brine za svoju budućnost, jer kultura je ono po čemu se prepoznajemo, po čemu nas 
pamte i pominju. ” 
          Odbornik Marko Ljujić je postavio sljedeće odborničko pitanje: ”S obzirom da Turistička 
organizacija Bijelo Polje ne radi punim kapacitetima tokom čitave godine , već isključivo periodično 
kada se pripremaju ili organizuju određene manifestacije , da li ste mišljenja daje  iznos od tri hiljade 
eura za troškove goriva, pet hiljada eura za materijalne troškove ( telefon, kanc . materijal i drugo)  
i šest hiljada eura za troškove dizajna i štampe i promotivnog materijala prevelik, s obzirom da je 
Bijelo Polje jedna od najzaduženijih Opština u Crnoj Gori?’’ 
            Direktorica TO Bijelo Polje, Violeta Odbradović je dala sljedeći odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje Marka Ljujića: „Konstatacija da TOBP radi isključivo periodično 
tj. kada se organizuju ili pripremaju određene manifestacije nije tačna. 
TO Bijelo Polje tokom čitave godine obavlja značajan broj aktivnosti koje su joj kako Odlukom o 
osnivanju Turističke organizacije Bijelo Polje  tako i na osnovu Programa rada i finansijskog plana  
koji donosi svake godine definisane,  a to su  u 2017. godini bile : 

- informativna djelatnost 
promocija – prezentacija turističke ponude Bijelog Polja(učešće  na sajmovima  turizma , 
promocija manifestacija , projekata i događaja) 

- organizovanje i učestvovanje u manifestacijama  
- pružanje podrške privrednim subjektima i fizičkim licima koji obavljaju djelatnost u turizmu i 

sa turizmom usko povezanih djelatnosti 
- Izdavačka djelatnost ( izrada i štampanje promotivnog materijala) 
- apliciranje na Javnim pozivima za dodjelu sredstava (projekti u oblasti turizma) 
- prijava boravka stranaca u Opštini ( zakonska obaveza od 2016.) 
- saradnja sa svim relevantnim institucijama( Opština Bijelo Polje , MORT , NTO CG , lokalne 

turističke organizacije )  , privrednim subjektima , NVO sektorom i pojedincima koji se bave 
djelatnošću u sektoru turizma, hotelijerstva i ugostiteljstva  

- sve ostale aktivnosti koje su Odlukom o osnivanju TOBP , statutom i Programom rada 
definisane 

Kao najvažniju aktivnost TOBP izdvojila bih kontinuirano unapređenje i promociju turističkih 
potencijala Opštine Bijelo Polje  i njihovu valorizaciju kao i podizanje  turističke ponude Opštine 
Bijelo Polje na što veći nivo , dakle to je jedna od najbitnijih aktivnosti koju obavlja TOBP tokom 
čitave godine. 
O svim ovim  pojedinačno  realizovanim aktivnostima možete se informisati u Izvještaju o radu 
Turističke organizacije Bijelo Polje za 2017. godinu kao i za prethodne  godine koji je transparentan 
i mogu  se naći na sajtu Turističke organizacije Bijelo Polje www.tobijelopolje.co.me  kao i na sajtu 
Opštine Bijelo Polje  www.bijelopolje.co.me 
          Što se tiče pojedinih stavki rashodne strane finasijskog iskaza TOBP koji ste u pitanju naveli  
niste precizirali za koju godinu mislite tačno. Ukoliko se odnosi na 2017. godinu kao poslednji 
finasijski izvještaj, onda podaci koje ste naveli nisu tačni.  
Takođe finansijski izvještaj za 2017. godinu kao i prethodne su transparenti i možete ih naći na gore 
pomenuti sajtovima gdje su iskazani tačne iznosi pomenutih stavki rashoda TOBP. ” 
            Odbornik Marko Ljujić je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje  istakao da nije 
zadovoljan odgovorom jer se u  odborničkom,pitanju bavio samo rashodnom stranom. Naveo je da 
su se nekoliko puta obraćali TO Bijelo Polje zahtjevima o slobodnom pristupu informacijama za 
dostavu zvaničnih podataka, ali da nikada nijesu dobili odgovor. 
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          Odbornik Marko Ljujić je postavio drugo odborničko pitanje direktoru DOO“Komunalno-Lim“ 
Radenku Vujoševiću: „Na koji način  DOO"Komunalno-Lim" Bijelo Polje obezbjeđuje prohodnost puteva, 
imajući u vidu informaciju da stanovnici Vraneške doline veoma teško funkcionišu tokom zimskih mjeseci?“ 
          Direktor DOO“Komunalno-Lim“ Radenko Vujošević je dao sljedeći odgovor na 
postavljeno odborničko pitaanje odbornika Marka Ljujića: „Prohodnost  lokalnih i nekategorisanih 
puteva na teritoriji opštine Bijelo Polje tokom godine obezbjeđuje DOO"Komunalno-Lim", 
angažovanjem svoje putarske službe koja funkcioniše u okviru RJ Putevi.  
Odžavanje lokalnih i nekategorisanih puteva u zimskom periodu vrši se po Planu  programu rada, 
prije svega kroz tekuće održavanje, angažovanjem putara na održavanju propusta, posipanju šljake, 
rizle ili soli, čišćenju i uklanjanju odrona itd, kao i angažovanjem neophodne mehanizacije 
(snjegočistača i specijalnih mašina), kada se utvrdi stvarna potreba za uklanjanjem snijega, kao i 
posipanjem soli ili rizle na navedenim putevima. Takođe navodimo da DOO"Komunalno-Lim"vrši 
održavanje  puteva u zimskom periodu jednim dijelom i preko podizvođača (fizičkih ili pravnih lica) 
koji imaju zaključene ugovore sa našim Društvom za navedene poslove, kada se za istim javi 
potreba. 
Kako su opštinski putevi razvrstani u tri kategorije prioriteta, to se isti po prioritetima i čiste u 
zimskom periodu. 
Putevi I prioriteta su: gradske saobraćajnice, lokalni putevi gdje se odvija autobuski saobraćaj i na 
kojima ne bi smjelo doći do prekida u saobraćaju dužem od 2 dana. U ovu grupu puteva spada 
između ostalih i lokalni put Crkvice-Bliškovo-Stožer. 
Putevi II prioriteta su: lokalni putevi gdje se odviija saobraćaj srednjeg inteziteta, a autobuski 
saobraćaj odvija se samo u ljetnjem periodu. Radi se o putevima na  kojima može doći do prekida 
saobraćaja najviše 6 dana. Isti se čiste i održavaju nakon izvršenih radova na putevima I prioriteta. 
U drugu grupu prioriteta spadaju između ostalih i lokalni putevi: Tomaševo-Potrk, Tomaševo-Lijeska 
i Tomaševo-Barice. 
Putevi III prioriteta su svi ostali nekategorisani putevi na kojima će se intervenisati po potrebi da bi 
se obezbijedilo odvijanje saobraćaja. 
Rad putarau zimskom periodu je organizovan tako da oni budu prisutni na putu u toku radnog 
vremena a u slučaju potrebe mogu se angažovati i mimo radnog vremena, tj. za vrijeme vikenda i 
praznika, posebno za vrijeme elementarnih nepogoda. 
Shodno Planu i programu rada ovog  Društva, utvrđen je raspored djelovanja putara na određenim 
putnim pravcima. Ovom prilikom Vam navodimo one putne pravce koji su predmet Vašeg 
interesovnja, a to su: 

 Bliškovo-Stožer....................................................1 putar u kontinuitetu 
 Tomaševo -Galica-Sokolac..................................1 putar        -II- 
 Tomaševo-Lijeska................................................1 putar        -II- 
 Tomaševo-Potrk-Žaljevo......................................1 putar povremeno 

                                                    
Kako je to postala dobra praksa i ove godine ćemo sa domicilnim stanovništvom kao podizvođačima 
( koji su preporuka predsjednika MZ) održavati one putne pravce  koji se ne mogu održavati u 
zimskom periodu velikim snjegočistačima već specijalnim mašinama ili oruđem koje posjeduju isti. 
U konkretnom slučaju govorimo o putnim pravcima koji su predmet vašeg interesovanja , a to su: 

            MZ Pavino Polje 

 Pavino Polje - Žuber.............................................................2 km 
 Pavino Polje - Krstače........................................................1.4 km 
 Mahala - Gajine.....................................................................1 km 
 Mahala - Grubešići - Grančarevska kosa...............................9 km 
 Mahala - Rajković...............................................................2.5 km 
 Regionalni put - Konjevića mahala.....................................2.5 km 
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 Babaići - Babaića brdo...........................................................5 km 
 Vodenica - Žuber - Drenovac.................................................2 km 
 Vitkove staje - kapela Tomaševo......................................10.5 km 
 Žuber - Živkovići - regionalni put.......................................3.2 km 
 Pavino Polje - Trafostanica.................................................5.5 km 
 Ploče - Selišta......................................................................6.5 km 

            MZ Tomaševo 

 Kokovići - Drndari - Vojinovići - Baltići - Ćetkovići.............4 km 
 Kokovići - Modri do - Žujovića do.........................................8 km 
 OŠ - Damjanovići,Boškovići..................................................2 km 
 Tomaševo - Potrk....................................................................8 km 
 Sokolovica - Duga njiva..........................................................8 km 
 Tomaševo - Vitkove staje......................................................10 km 
 Tomaševo - Lijeska...............................................................10 km 
 Tomaševo - Sokolac..............................................................11 km 
 Sokolac - Pisana jela............................................................ 

            MZ Grab Kičava 

 Žuber - Bijeli potok...............................................................5 km 
 Grab - Bijov grob..................................................................7 km 
 Pavino Polje - Biokovac........................................................3 km 
 Pavino Polje - Kičava............................................................7 km (4+3) 
 Pavino Polje - Grab - Dauti...................................................5 km 
 Pavino Polje - Osoje............................................................ 

            MZ Kovren 

 Kovren - Bare.........................................................................3 km 
 Stožer - Bliškovo - Crkvice..................................................12 km 

Po potrebi i izdatim nalozima od strane investitora biće obuhvaćeni i drugi  putni pravci 

Takođe je istakao da JKP Lim ne održava regionalni put, već  samo gradske saobraćajnice i lokalne 
nekategorisane puteve. Regionalni put održava Crna Gora put . Naglasio je  da su svi putevi prema 
Mjesnim centrima  u pravcu Stožera i. Barice prohodni.” 
          Odbornik Marko Ljujić u komentaru na odgovor na odborničko pitanje istakao je da nije 
zadovoljan odgovorom jer se njegovo pitanje odnosilo na prohodnost i obezbjeđenje puteva a da je 
činejnica da početkom decembra  JKP Lim nije uspio odgovoriti izazovu prilikom sniježnih padavina 
od  nekih 20 cm snijega. 
          Sekretarka Skupštine Ajsela Pačariz je pojasnila da je  članom .61 Poslovnika  predvidjeno  
da lica iz člana 60.stav 1, koja su zadužena za davanje odgovora na odborničko pitanje, dužna su 
dati  usmeni odgovor na sjednici Skupštine . Lice iz stava 1. ovog  člana mogu dati odgovor  na 
postavljena odbornička pitanja u pisanoj formi na zahtjev odbornika. Članom 62.Poslovnika  
predvidjeno je da odbornik koji je postavio  odborničko pitanje na koji je dobio  odgovor, ima pravo 
da u trajanju do 3 minuta, komentariše odgovor  i da postavi dopunsko pitanje.  Navela je da iz 
izlaganja  odbornika  Marka Ljuića stekao se  utisak da  je postavljeno i niz dopunskih pitanja, da ne 
bi bilo nesuglasica i  nedoumica da se završi  odgovor  na pitanje.  U tom slučaju, smatra da odbornik 
Marko Ljujić ima pravo na odgovor na dopunsko i komentar na pitanje. 
          Odbornik Marko Ljujić je naveo da je on samo dao komentar na odgovor na odborničko 
pitanje i da nije imao dopunskih pitanja.  
         Odbornica Vesna Pavićević proceduralno je istakla da je odbornik Marko Ljujić kroz 
komentar odgovora na odborničko pitanje postavio i niz dopunskih pitanja  tako da se njegov 
komentar mogao tretirati kao dopunsko pitanje.  
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           Odbornik Adnan Striković  je ukazao na kršenje odredbi Poslovnika koje predviđaju da 
odborničko pitanje ne smije poprimiti obilježja rasprave. 
             Odbornica Suada Zoronjić postavila je  odborničko pitanje:” Vlada Crne Gore, usvojila 
je predlog budzeta za narednu godinu i njegov kapitalni dio biće rezervisan za sjever, značajna 
sredstva biće opredijeljena za gradjane Bijelog Polja. Gradjani Bijelog Polja godinama gaje nadu da 
će dobiti novu školu „Dušan Korać”, za šta i postoje obećanja sa svih adresa vladajuće stranke. 
Moje pitanje glasi: da li će škola „Dušan Korać” biti dio ovog kapitalnog projekta, da li Opština Bijelo 
Polje radi na ostvarivanju obećanja koje je dala pred lokalne izbore. Da li je tender uopšte raspisivan, 
kako bi radovi na izgradnji škole bili započeti i kada će škola biti izgradjena.?” 
              Direktor Direkcije za izgradnju i investicije Milanko Minić dao je odgovor na 
odborničko pitanje odbornice Suade Zoronjić  : „Zahvaljujući kvalitetnoj saradnji lokalne uprave 
sa Vladom Crne Gore, kapitalnim budžetom Vlade Crne Gore za 2018. godinu, opredijeljena su 
sretstva za početak radova na izgradnji OŠ „Dušan Korać“ i muzičke škole. 
  Shodno navedenom, Direkcija javnih radova Crne Gore je 29.12.2017.godine raspisala tender 
za izbor izvođača radova. Nakon sprovedenih procedura javne nabavke i žalbenog postupka 
donijeta je 26.10.2018.godine, oduka o obustavljanju postupka, jer nije dostavljena nijedna 
ispravna ispravna ponuda. Iz tog razloga je tender ponovo raspisan 12.12.2018.godine i javno 
nadmetanje je u toku.  
 Kompletna projektna dokumentacija i građevinska dozvola za predmetni objekat je završena i 
sigurni smo da će radovi na izgradnji Osnovne škole „Dušan Korać“ početi u 2019. Godini. 
     Odbornica Suada Zoronjić postavila je drugo odborničko pitanje:“ Zgrada prosvjetnih 
radnika   u  naselju Rasadnik izgradjena je još 2011. godine . Medjutim, stanovi još nijesu uknjiženi 
u Katastar nepokretnosti. Šta je opštinska administracija i Opština Bijelo Polje uradila po pitanju 
uknjižavanja stanova koji su izgradjeni za potrebe stambenog zbrinjavanja prosvjetnih radnika  
lamela 9 i 10?  Da li je Opština imala interes da uknjiži pomenute stanove i od istih ubira porez? 
Koliko bi Opština prihodovala naplaćujući prez od stanova u kojima prosvjetni radnici žive već 8 
godina? Šta je razlog  da se  ovi stanovi ne uknjiže i zašto Opština  i dan danas ne pokazuju 
interesovanje  ka rješavanju ovog proglema. 
           Direktor  Uprava javnih prihoda Veselin Merdović dao je odgovor na postavljeno  
odborničko pitanje: “Ovo pitanje sadrži dva dijela pitanja  problem uknjižavanja   stanova ove 
zgrade i dio koji se odnosi na porez. Uprava javnih prihoda je dala odgovor na dio koji se odnosi  na 
porez na nepokretnost. Što se tiče pitanja koji se odnosi na porez na nepokretnost, radi se o 
sljedećem: U predmetnom odborničkom  pitanju nije navedeno da se radi o stanovnima čiji je 
investitor bila Stambena zadruga „Solidarno” Podgorica. Uprava javnih prihoda se više puta 
pismeno obraćala Stambenoj zadruzi „Solidarno”  Podgorica, zahtjevom za dostavu podataka o 
licima sa kojima je sklopila ugovore  o fiducijarnom prenosu  prava svojine na nepokretnostima na 
teritoriji opštine Bijelo Polje, a radi utvrdjivanja poreza na nepokretnosti, medjutim svi ti zahtjevi su  
ostali bez odgovora. Uprava javnih prihoda u vršenju svih poslova koji se odnose na utvrdjivanje 
poreza na nepokretnosti postupa shodno članu 4 stav 4  Zakona o porezu na nepokretnosti  kojim 
je odredjeno da  ukoliko  vlasnik nepokretnosti nije poznat, nije odredjen, ili je prestao da postoji, da 
je poreski obveznik korisnik nepokretnosti. Shodno tome Uprava javnih prihoda je obilaskom i 
kontrolom terena, konkretno u ovom slučaju,  zgrada u Rasadniku koje nijesu upisane u katastru, 
utvrdjivala ko je korisnik  nepokretnosti, s tim što napominjem da je dosta tih korisnika koji su 
savjesni i odgovorni sami prijavili Upravi javnih prihoda da su korisnici nepokretnosti, nakon čega 
su utvrdjena rješenja o porezu na nepokretnosti za korisnike tih stanova. Znači ovi stanovi nijesu u 
upisani u Katastaru ali hodno članu 4 Zakona o porezu na nepokretnosti  da je korisnik nepokretnosti 
poreski obveznik  ta  lica  su shodno  tome i zadužena porezom na nepokretnost. 
                 Odbornica Suada Zoronjić u komentaru na odgovor na odborničko pitanje je istakla 
da nije dobila potpun odgovor i zatražila je od nadležnog sekretarijata da odgovori  šta je sa 
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problemom uknjižavanja i da li bi Opština Bijelo Polje imala kakve koristi od ubiranja poreza na 
odredjeno stanje. 
           Odbornik Adnan Striković je postavio sljedeće odborničko pitanje direktoru DOO „Parking 
servis:” Bijelo Polje Ismaru Ćoroviću” Kada će te omogućiti plaćanje  usluge parkiranja Sms 
porukom?” 
            Direktor DOO „Parking servis:” Bijelo Polje Ismar Ćorović je dao odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje odbornika Adnana Strikovića: „Plaćanje parkiga u našem gradu 
moguće je na više načina: 1. Kupovinom satne parking karte na automatima koji se nalaze na pet 
lokacija u našem gradu; 2. Kupovinom satnih parking karti na prodajnom mjestu Parking servisa; 3. 
Kupovinom satnih parking karti kod inkasanata Parking servisa. 
  Kako u Bijelom Polju ima oko 500 parking mjesta (sa gradskom garažom) sve analize su pokazale 
da je neisplativo uvoditi način plaćanja parkinga putem SMS-a. Smatramo da je to dobra odluka 
menadžmenta u korist firme, Opštine i gradjana Bijelog Polja. Fiksni troškovi koje bi plaćali su isti 
kao nama tako i gradovima koji imaju više hiljada parking mjesta. Kupovina softvera i prateće 
opreme kreću se preko 15 000 eura, održavanje i servisiranje softvera mjesečno košta i do 500 
eura, aktivacija kratkih kodova kreće se do 1000 eura, a zakup kratkih kodova za četiri zone na 
mjesečnom nivou za tri mobilna operatera kreće se i do 700 eura na mjesečnom nivou. Ako svemu 
ovom dodamo da mobilni operateri od svake prodate karte uzimaju 15% od bruto cijene, na koju 
plaćamo 21% PDV-a možete lako doći do  računice da bi imali „parazitske firme” nakačene na 
Parking servis koje bi naplaćivale svoje usluge, a što nas je dodatno opredijeliko da nemamo SMS 
jer bi većina novca otišla iz našeg grada. 
Razlozi zašto nemamo SMS  pored troškova su da ljudi koji nijesu državljani Crne Gore, a po 
analizama u ovoj godini je tih vozila bilo oko 5000, koji nemaju broj nekog od operatera u CG nisu 
u mogućnosti plaćati parking na taj način. Plaćanje SMS-om  nije zakonom prepoznato kao 
obavezno sredstvo za plaćanje javne usluge, niti gradjani imaju obavezu da posjeduju mobilni 
telefon. 
Ključne karakteristike parkomata koji su koriste na otvorenim  parkiralištima su da dominantno 
podržavaju jednu i zvaničnu vrstu plaćanja u Crnoj Gori. Zato smo se kao za primarnu mogućnost 
plaćanja parking opredijelili za parkomate koji su sigurno najsavremeniji u regionu, a i šire. Našim 
korisnicima omogućiuli smo da parking mogu platiti papirnim novcem i kovanicama, a  automati 
imaju mogućnost nadogradnje i plaćanje kreditnim karticama. 
Sms je opcija koju već napuštaju mnogi gradovi koji su tu mogućnost imali i svi teže novim rješenjima 
kako bi profit ostao u okviru firme. Mi u Parking servisu radimo na nekim rješenjima koja će, nadamo 
se, vrlo brzo biti dostupna našim  korisnicima. Naime, radi se o aplikacijama za mobilne telefone, 
gdje će korisnici moći da  se registruju i putem kreditnih kartica plaćati parking po započetom satu. 
Trenutno smo u pregovorima sa jednom kompanijom čija se aplikacija koristi u više od 700 gradova 
Evrope. Ovom aplikacijom korisnici će na jednostavan i jako sličan način plaćanja SMS-a moći da 
plate parking ma gdje da se nalaze. Ovaj sistem izbjegava sve troškove koje smo naveli da imaju u 
prethodnom dijelu. Dakle, napominjemo ovo bi bila dodatna usluga korisnicima ali svakako primarna 
naplata će nam i dalje biti putem parkomata 
                Odbornik Adnan Striković je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje naveo 
da je zadovoljan odgovorom na odborničko pitanje ali nije zadovoljan što Parking servis ne planira 
da uvodi opciju plaćanja parkinga smsom. Istakao je da se treba naći način da se izađe građanima 
u susret bez obzira na to koliko to firmu košta. 
            Odbornik Hajrudin Bučan je postavio sljedeće odborničko pitanje: “Vodovod u 
Gubavču, čije je izvorište u Bijedićima pušten je u rad 2013. godine i nakon toga vrlo brzo isključen 
sa sistema gradskog Vodovoda. Koliko su koštali radovi na vodovodu u Gubavču, zbog čega je on 
pušten u rad kada se znalo da je voda neispravna za piće” ? 
           Direktior Direkcija za izgradnju i investicije Milanko Minić dao je odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje: „Vodovod u Gubavču sa izvorišta „Vrelo” u Bijedićima, izgradila 



25 
  

je Opština Bijelo Polje, u saradnji sa Ministarstvom poljoprivrede i ruralnog razvoja, Mjesnom 
zajednicom Gubavač i odborom za izgradnju ovog vodovoda. Vodovod se gradio u više faza i pušten 
je u probni rad 2013. godine, a koštao je oko 80.000,00 eura. Novoizgradjeni vodovod spojen je sa 
gradskim vodovodom Bistrica, u Gubavču u cilju pojačanja kapaciteta vode u ljetnjim danima. Prije 
puštanja u rad predmetnog vodovoda izvršeno je fizičko-hemijsko ispitivanje vode, kaoi mikro 
biološke analize na uzetim (ne hlorisani )uzorcima  vode sa lica mjesta. 
 Nalaz fizičko-hemijske analize je pokazao da uzorak vode odgovara uslovima pravilnika o hemijskoj 
ispravnosti vode za piće. Nalaz mikrobiološke analize je pokazao da uzorak vode  ne odgovora 
uslovima pravilnika o higijenskoj ispravnosti vode za piće, ali isti može da se reguliše metodama 
hlorisanja sirove vode i to je uradjeno tokom izvodjenja radova, što znači da su stvoreni uslovi da 
voda bude ispravna za piće i da se vodovod može pustiti u funkciju. 
 Medjutim, nakon izvjesnog vremena, a poslije svake obilne kiše dolazilo je do pojave masnoće u 
vodi. Postoji mogućnost da je prilikom katiranja došlo do poremećaja prirodnog dotoka vode na 
samom izvorištu „Vrelo”, pa je menadzment vodovoda Bistica isključio ovaj vodovod sa svoje mreže. 
Odbor za izgradnju vodovoda, predstavnici Mjesne zajednice Gubavač i predstavnici Opštine, 
saglasili su se da se voda do danjeg koristi isključivo kao tehnička, a da se u narednom periodu 
intenzivno radi na rješavaju ovog problema, kako bi se voda mogla koristiti za piće.  
U medjuvremenu predstavnici Mjesne zajednice i odbora za izgradnju vodovoda našli su novo 
izvorište takodje u Bijedićima, zvano „Bijela voda”, tako da smo u postupku izrade projekta, odnosno 
elaborata za rješavaje imovinskih odnosa, nakon čega će se pristupiti izgradnji kaptaže iz 
cjevovoda, koji će se direktno uključiti u predhodno izgradjeni vodovodni sistem Gubavač.  
Iako su obezbijedjena novčana sredstva, čitav postupak usporava to što je na tom području još 
uvijek popisni katastar. Napominjem, da je sa novog vodoizvorišta vršeno ispitivanje kvaliteta vode 
i to u tri termina sa razmakom po 6 mjeseci i rezultati su bili pozitivni. “ 
            Odbornik Hajrudin Bučan je u komentaru na odgovor na odborničko pitanje naveo da 
navodi direktora Direkcije za izgradnju i investicije da je voda ispravna za piće nijesu tačni jer 
posjeduje dopis Instituta za javno zdravlje od 26.02.2008. godine, kad je uzet uzorak i da voda nije 
ispravna za piće. Što se tiče novca koji je potrošen, samo organizacija „Tika „ je dala 50.000,00 
eura, a 30.000,00 eura Ministarstvo poljoprivrede,to je 80.000,00 hiljada. Šta je dala Opština Bijelo 
Polje i gradjani Gubavča, Oluja i Voljavca.? Znači i tu se barata ciframa, mada nemam te dokaze. 
To je dostavljeno i tužilaštvu od 250.000,00 eura.   
           Odbornik Hajrudin Bučan je postavio dodatno dopunsko pitanje: „Ko su izvodjači 
radova i koliko je kome dato novca”? 
         Odbornik Hajrudin Bučan postavio je drugo odborničko pitanje koje glasi: “Dokle se stiglo 
sa izgradnjom rasvjete u Gubavču ? U kojoj fazi su trenutni radovi ? Zbog čega nije izgrađena 
rasvjeta u jednom dijelu naselja ?“ 
           Direktior Direkcije za izgradnju i investicije Milanko Minić dao je odgovor na 
postavljeno odborničko pitanje dao je „Rasvjeta u naselju Gubavač, planirana je da se radi u 
sklopu projekta rekonstrukcije lokalnog  puta Gubavač –Bistrica, u kojem je predviđeno 
projektovanje rasvjete dužine cca 1700,00m. od naselja Gubavač do naselja Lozna luka. 
            Izrada  tehničke dokumentacije je u završnoj fazi, nakon toga slijedi revizija i dalji postupak 
za raspisivanje tendera za izbor izvođača radova. „ 
           Odbornik Zoran Bošković postavio je sljedeće odborničko pitanje: „Zašto nije završena 
rekonstrukcija mostova na regionalnom putu R-10  Slijepač Most – Kovren i postavljanje drugog 
sloja asfaltnog zastora na dionici Tomaševo-Pavino Polje, u kojoj fazi realizacije je i kada će isti biti 
završen?“ 
          Odgovor na postavljeno odborničko pitanje dao je direktior Direkcija za izgradnju i 
investicije Milanko Minić:” Shodno članu .4  Zakona o putevima, državni putevi su : autoputevi, brze 
saobraćajnice, magistralni i regionalni putevi. 
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Shodno članu 14 istog Zakona, poslove upravljanja, razvoja, gradnje, rekonstrukcije, održavanja i 
zaštite državnih puteva vrši organ uprave nadležan za državne puteve (u daljem tekstu:organ 
uprave).  
Pošto se radi o državnom putu, Opština Bijelo Polje-Direkcija za izgradnju i investicije nije nadležna 
za davanje odgovora na postavljeno pitanje.“ 
            Odbornik Zoran Bošković nije zadovoljan dobijenim odgovorom na postavljeno odboničko 
pitanje i istakao je da je nadležna Služba trebala proslijediti pitanje na adresu nadležnih državnih 
organa, u ovom slučaju Direkciji Crne Gore. Kazao je da je cilj ovakvih i sličnih ptanja kada se radi 
o nekim projektima, koji kasne ili se ne odradjuju, da inicira one koji su izvodjači ili investitori koji se 
brinu o tome, da se nešto završava. Put regionalni je završen prije 7-8 godina. Ostali su kao usko 
grlo mostovi, koji su počeli da se rekonstruišu. U programu uredjenja prostora Opštine Bijelo Polje 
u minulim godinama, za 2015 godinu, u poglavlju izgradnja objekata od posebnog značaja za 
Opštinu, pod tačkom 5, piše rekonstrukcija 8 mostova na putnom pravcu Slijepač Most – Pavino 
Polje, predvidjeno 550.000,00  i po istom takvom programu uredjenja prostora za 2016. godinu, 
imamo rekonstrukcija mostova 1.000,000,00 eura. Znači, pet godina je to sve na papiru,  počelo je, 
nešto je odradjeno. Tražio sam samo da mi se kaže šta je odradjeno, dokle je stiglo i kad će biti 
završeno.  
Drugi dio pitanja se odnosilo na asfaltni zastor. U odgovorima od strane Predsjednika Opštine i 
nadležnih načelnika, saopšteno je da je na putu prema Bjelasici,  postavljen prvi sloj asfalta. Na 
putnom pravcu Tomaševo – Pavino Polje, postavljen je davno prvi sloj asfaltnog zastora. 
              Odbornik Zoran Bošković je postavio drugo odborničko pitanje:  „ Dokle se stiglo po 
pitanju izrade , odnosno kada cemo imati urađen Registar imovine opštine Bijelo Polje?“ 
            Odgovor na odborničko pitanje odbornika Zorana Boškovića dao je direktor Direkcije za 
imovinu i zaštitu prava opštine Ljubomir Sošić: „ Imajući u vidu zakonsku obavezu vodjenja 
jedinstvene evidencije državne imovine, a u ovom slučaju one čiji je titular prava Opština, evidencija 
se posebno vodi za pokretne, nepokretne, a posebno za druga dobra. U tom smislu Predsjednik 
Opštine, a u skladu sa Zakonom obrazuje redovno centralnu popisnu komisiju, sa zadatkom da 
izvrši popis svih evidencija zaključno sa 31.12. za predhodnu godinu. Takodje, Direkcija za imovinu 
posjeduje registar nepokretnosti u elektronskoj bazi podataka koji se redovno ažuriraju. Svi 
navedeni podaci su u svakom trenutku dostupni u prostorijama Direkcije.“ 
             Odbornik Zoran Bošković je u formi dodatnog odborničkog pitanja zahtijevao je od 
direktora Direkcije za imovinu i zaštitu prava opštine Ljubomira Sošića da mu se dostavi registar 
imovine opštine Bijelo Polje  u formi u kojoj se vodi.  
             Direktor Direkcije za imovinu i zaštitu prava opštine Ljubomir Sošić u odgovoru na 
odborničko pitanje Zorana Boškovića je istakao da se radi o obimnom materijalu i da uvid u registar 
odbornik Zoran Bošković može izvršiti u prostorijama Direkcije. 
            Sekretarka Skupštine Ajsela Pačariz je pojasnila da je članom 61 Poslovnika predviđeno 
da se odgovori na postavljena odbornička pitanja  dostavljaju u pisanoj formi, na  zahtjev odbornika 
nakon davanja usmenog odgovora na sjednici Skupštine. Znači, članom 61 Poslovnika Skupštine 
opštine predviđeno je da lice iz člana 60 stav 1 Poslovnika  koja su zadužena za davanje odgovora  
na odborničko pitanje,  dužni su dati usmeni odgovor  na sjednici Skupštine. Lice iz stava 1 ovog 
člana mogu dati odgovor na postavljena odbornička pitanja u pisanoj formi na zahtjev  odbornika .   
            Odbornik Idriz Mahmutović je postavio sljedeće odborničko pitanje: ”Koliko je ukupni iznos 
sredstava koji je opština Bijelo Polje izdvojila iz budžeta do sada uložila u uredjenje tzv sportskog 
kompleksa Patkova otoka i ko su bili izvođači radova na ovom dugo najavljivanom projektu?” 
         Sekretarka Sekretarijata za finansije Alida Nuhodžić, dala je odgovor na poostavljeno 
odgorničko pitanje odbornika Idriza Mahmutovića koji glasi: „ Imajući u vidu  nadležnosti 
Sekretarijata za finansije, te činjenice da ne vodi evidenciju izvodjača radova po lokacijama za 
protekli period samim tim niti vršimo razvrstavanje takvih plaćanja po lokalitetima. 
S obzirom na prethodno istačeno nismo u mogućnosti da Vam dostavimo traženu informaciju. 
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Prema raspoloživim informacijama Opština Bijelo Polje završila je Projekat izgradnje sportskih 
terena sa pomoćnim terenom za mali fudbal. 
U toku su završni pregovori sa Fudbalskim savezom Crne Gore oko donacije za izgradnju ovih 
terena.” 
          Odbornik Idriz Mahmutović je postavio dodatno odborničko pitanje: „ Da li je izvršena 
presuda naplate na ovom projektu od strane izvođača radova, u kom iznosu i za koje preduzeće, 
da li sa kamatom ili bez kamate? “ 

  Rad Skupštine završen je u  16 časova i 30 minuta 
 Tonske bilješke sjednice čine sastavni dio ovog zapisnika 
 
   Broj: 02–6137 
   Bijelo Polje, 17. 01. 2019. godine 
 
  Sekretarka Skupštine                                                   Predsjednik Skupštine      
  Ajsela Pačariz                                                                      Abaz Dizdarević                  
 

 

 

 

 

 

 


